
RM.0052-12/07
Protokół Nr XV/07

z obrad XV sesji Rady Miejskiej w Koronowie
odbytej w dniu 28 grudnia 2007 roku
w sali sesyjnej w Urzędzie Miejskim

w Koronowie przy ul. Farnej 24

Sesję otworzył i przewodniczył jej obradom Grzegorz Myk Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Koronowie.

W sesji udział wzięło 20 radnych na ogólny stan 21 radnych.
Nieobecny radny usprawiedliwiony - Leszek Czerkawski.

Protokolant sesji Adela Rojek.

W sesji udział wzięli również:

1. Pan Stanisław Gliszczyński - Burmistrz Koronowa. 
2. Pan Grzegorz Rożek - Z-ca Burmistrza Koronowa.
3. Pani Aleksandra Szyszka - Skarbnik Gminy.
4. Pani Grażyna Chyła-Konecka - Sekretarz Gminy.
5. Pani Maria Musiał - Kierownik Wydziału IPR UM.
6. Pan Dariusz Grabas - Radca prawny UM.
7. Pani Janina Zakrzewska - Kierownik Wydziału Oświaty.
8. Pan Ryszard Chrzanowski - Dyrektor ZGKiM.
9. Pan Dariusz Karwat - Kierownik M-GOPS.

Porządek obrad  XV sesji,  przesłany radnym wraz  z  materiałami  na 
sesję:

1. Otwarcie obrad XV sesji Rady Miejskiej w Koronowie.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad XV sesji.
4. Przyjęcie protokołu z obrad XIV sesji Rady Miejskiej w Koronowie.
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie mię-

dzy sesjami Rady.
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Koronowie o zło-

żonych interpelacjach i udzielonych odpowiedziach.
7. Składanie interpelacji.
8. Zapytania, wolne wnioski i informacje.
9. Wręczenie listów gratulacyjnych i podziękowań:
a) Spółdzielni Producentów Ziarna Zbóż i Nasion „AGRO-KŁOS,” we 



Wtelnie.
b) Panu Waldemarowi Małaczyńskiemu,
c) Grupie Ratownictwa Medycznego,
d) Panu Wiesławowi Nowogórskiemu - właścicielowi Firmy „WIMAR” 

Koronowo,
e) Panu  Radosławowi  Gniot  –  właścicielowi  Firmy  RADPOL 

Koronowo, 
f) Zakładowi Gospodarki Komunalnej I Mieszkaniowej w Koronowie,
10.Wręczenie  aktu  mianowania  i  złożenie  ślubowania  przez 

nauczycielkę, która uzyskała kolejny stopień awansu zawodowego.
11.Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr IV/29/07 

Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu gminy 
na 2007 rok.

12.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu 
gminy na 2008 rok.

13.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Programu 
współpracy organów Gminy Koronowo z organizacjami pozarządo-
wymi oraz z podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 
dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wo-
lontariacie na rok 2008”

14.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  najniższego 
wynagrodzenia zasadniczego i  wartości  jednego punktu w tabeli 
miesięcznych stawek wynagrodzenia pracowników Miejsko-Gmin-
nego Ośrodka Pomocy Społecznej w Koronowie.

15.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  najniższego 
wynagrodzenia i wartości jednego punktu w złotych dla określenia 
miesięcznych  stawek  wynagrodzenia  zasadniczego pracowników 
zatrudnionych w Zakładzie Gospodarki Komunalnej i Mieszkanio-
wej w Koronowie.

16.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia górnych sta-
wek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 
wykonywane  przez  przedsiębiorcę  posiadającego  zezwolenie  na 
prowadzenie działalności w zakresie odbierania odpadów komunal-
nych od właścicieli nieruchomości lub w zakresie opróżniania zbior-
ników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

17.Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Koronowie na 2008 rok.
18.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pra-

cy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Koronowie na 2008 rok.
19.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pra-

cy Komisji Finansów, Budżetu Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego 
Rady Miejskiej w Koronowie na 2008 rok.

20.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pra-
cy Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska, Gospodar-
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ki komunalnej i Przestrzennej Rady Miejskiej w Koronowie na 2008 
rok.

21.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pra-
cy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Ko-
ronowie na 2008 rok.

22.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pra-
cy Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Pomocy Społecznej Rady 
Miejskiej w Koronowie  na 2008 rok

23.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi.
24.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powiadomienia Skarbni-

ka Gminy i  Sekretarza Gminy o obowiązku przedłożenia Radzie 
Miejskiej w Koronowie oświadczenia lustracyjnego.

25.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Pro-
gramu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Gmi-
ny Koronowo na rok 2008.

26.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Pro-
gramu Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Koronowo na lata 2008 
– 2010

27.Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr 
XLIV/516/06 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 28 czerwca 2006 
r. w sprawie założeń polityki oświatowej prowadzonej przez Gminę 
Koronowo.

28.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad korzy-
stania ze stołówek szkolnych.

29.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydania opinii dotyczą-
cej pozbawienia lasu prywatnego położonego w Koronowie - Pie-
czyskach charakteru ochronnego.

30.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporzą-
dzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu położonego przy ul. Al. Jana Pawła II w Koronowie. 

31.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporzą-
dzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu „Przy Elewatorze”, położonego w Koronowie.

32.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporzą-
dzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu „Przy szosie”, położonego w Tryszczynie gmina Koronowo.

33.Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.
34.Zamknięcie obrad XV sesji. 

Ad. 1. Otwarcie obrad XV sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

Obrady XV sesji  Rady  Miejskiej  w  Koronowie  otworzył  Przewodniczący 
Rady Grzegorz Myk. 
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Przewodniczący Rady powitał  wszystkich przybyłych na obrady XV sesji 
Rady Miejskiej w Koronowie.

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad XV sesji.

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk 
stwierdził prawomocność obrad XV sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
W sesji udział wzięło 20 radnych na ogólny stan 21 radnych.
Nieobecny radny usprawiedliwiony - Leszek Czerkawski.

Listę obecności radnych dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad. 3. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad XV sesji.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk –  Czy ktoś ma propozycję zmian 
porządku obrad dzisiejszej sesji?
Na  samym  początku  chciałbym  poinformować,  że  w  obowiązującym 
terminie  7  dni  wpłynął  wniosek  Burmistrza  Koronowa  w  sprawie 
wprowadzenia do porządku obrad dzisiejszej sesji dodatkowego punktu – 
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Koronowo 
do  Bydgoskiej  Lokalnej  Organizacji  Turystycznej.  Proponuję  ten  projekt 
uchwały wprowadzić jako punkt 32a.
Chciałbym też  zaproponować zdjęcie  z  porządku obrad dzisiejszej  sesji 
punktu 23 – rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi, 
bowiem Komisja  Rewizyjna  ujęła  rozpatrzenie  tej  skargi  w  planie  pracy 
komisji na m-c styczeń 2008 r.

Wniosek przeszedł jednogłośnie 20 głosami „za”.

Więcej zmian nie wprowadzono.

Po  zmianach  Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk  odczytał  porządek 
obrad XV sesji.

Ad.  4.  Przyjęcie  protokołu  z  obrad  XIV  sesji  Rady  Miejskiej  w 
Koronowie.

Radni 18 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” w głosowaniu 
przez podniesienie ręki przyjęli bez zmian i poprawek protokół z obrad XIV 
sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

Ad. 5. Sprawozdanie Burmistrza Koronowa z działalności w okresie 
między sesjami Rady i informacja z wykonania uchwał.
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Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie między sesja-
mi Rady przedstawił Z-ca Burmistrza Grzegorz Rożek.

Informację z wykonania uchwał – stan na dzień 27 grudnia 2007 r. przed-
stawił Burmistrz Koronowa Stanisław Gliszczyński. 
Sprawozdanie i informację na piśmie dołączono do niniejszego protokołu.

Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Koronowie o 
złożonych interpelacjach i udzielonych na nie odpowiedziach.

Informację o złożonych interpelacjach radnych i udzielonych na nie odpo-
wiedziach przedstawił Przewodniczący Rady Grzegorz Myk.

Informację na piśmie dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad. 7. Składanie interpelacji.

Radny Ryszard Steinke

„Sprawa  dotyczy  braku  wody  w  gospodarstwie  Pana  Bujewskiego  z 
Wiskitna,  który  złożył  do  mnie  wniosek  i  poprosił  o  jego  odczytanie. 
Składam wniosek w sprawie wodociągu we wsi Wiskitno gm. Koronowo. 
Wniosek dotyczy gospodarstwa rolnego, które jest pozbawione wody pitnej, 
o którym wiele razy nadmieniano, że budowa wodociągu jest zakończona. 
Jest to fikcją, ponieważ w moim gospodarstwie wody pitnej nie było i nie 
ma,  pytam,  dlaczego?  Panie  Burmistrzu  jak  można  żyć  i  prowadzić 
gospodarstwo rolne o powierzchni 14 ha bez wody pitnej. Mamy już XXI 
wiek.  Oczekuję  od  Pana  burmistrza  zajęcia  pozytywnego stanowiska  w 
mojej sprawie i szybką odpowiedź.’’   

Ad. 8. Zapytania, wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk odczytał apel Kujawsko – Pomorskiej 
Izby Rolniczej z dnia 26 listopada 2007 r.  skierowany do radnych, który 
wpłynął do Urzędu Miejskiego w Koronowie w dniu 12 grudnia 2007 r. w 
sprawie ustalania obciążeń z tytułu podatku rolnego na 2008 rok.
Apel na piśmie dołączono do niniejszego protokołu. 

Radny Ryszard Steinke
Zapytanie

„Zwracam się po raz drugi do Pana dyrektora ZGKiM i nie tylko w sprawie 
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nieszczęsnych tablic Osada Stefanowo. To już dość długo trwa. Myślę, że 
nie jest to aż tak duży koszt, by to przyspieszyć. 
Bardzo bym prosił o pozytywną odpowiedź.”

Radny Henryk Borowicz
Wniosek

„Mieszkańcy wsi Krąpiewo wybudowanie i Łukówiec zwracają się z prośbą 
o  usunięcie  szyn  z  przejazdu  drogi.  Szyn  po  kolei  wąskotorowej  oraz 
uzupełnienie materiałem budowlanym tego przejazdu.”    

Radny Sławomir Marszelski 

Zapytania:

1. „Czy przeprowadzono już pierwszą okresową ocenę kwalifikacyjną 
pracowników Gminy. Pierwsza winna się odbyć najpóźniej jesienią 
br. Jakie są wyniki tej oceny?

2. Z  głębokim smutkiem przeczytałem jeden  z  ostatnich  numerów 
„Gazety  Powiatowej”  gdzie  mowa  o  zamiarach  mieszkańców 
Dziedzinka  przejścia  do  Gminy  Sośno.  Sołtys  jako  powód  tej 
decyzji  podaje  m.  in.  ignorowanie  przez  władze  wniosków 
składanych przez mieszkańców poprzez nie udzielanie odpowiedzi 
na takowe. W związku z tym proszę o informację, ile wniosków 
dotychczas złożono z Dziedzinka, a na ile udzielono odpowiedzi?

3. Na  poprzedniej  XIV  sesji  podjęto  m.  in.  uchwałę  w  sprawie 
przyjęcia  Wieloletniego  programu  gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Koronowo na lata 2008 - 2012. 
W  załączniku  do  tej  uchwały  na  str.  14  przewiduje  się 
powiększenia zasobu lokali socjalnych poprzez powstanie w 2008 
roku  dwóch  lokali  w  Hucie  poprzez  podział  pustostanu  o 
powierzchni 60 m2.  Zapewne chodzi o pustą część byłej szkoły. 
Jeżeli  tak,  to  czy  uzyskano  akceptację  lub  przynajmniej 
poinformowano społeczność Huty o tym fakcie. Nadmieniam, że 
zgoda  mieszkańców  na  powstanie  lokali  socjalnych  w  tej 
miejscowości była uwarunkowana pozostawieniem wspomnianego 
lokalu do zasiedlenia przez mieszkańców właśnie  Huty.  Zmiana 
przeznaczenia powinna być zaakceptowana przez mieszkańców 
Sołectwa.”

Radny Maciej Makowski
Wnioski:
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1. „Wnoszę o utwardzenie placu manewrowego przy sklepie MARION, 
ponieważ wyjeżdżające na ulicę Kotomierską autobusy nanoszą dużą 
ilość  błota  i  piachu,  który  jest  bardzo  niebezpieczny  dla  innych 
użytkowników drogi.

2. Wnoszę o zobowiązanie zarządcy ulicy Nakielskiej  do usunięcia  z 
niej piasku przy krawężnikach.

3. Wnoszę o  zainteresowanie  się  wyblakniętym planem Gminy,  który 
znajduje się na ścianie budynku przy przystanku PKS.”

Radny Maciej Makowski
Zapytania:

1. „Proszę o udzielenie odpowiedzi, na jakim etapie są prowadzone od 
lipca  negocjacje  z  Portem  Lotniczym  w  Bydgoszczy,  ponieważ 
dotychczas  nie  zauważyłem  żadnych  korzyści  dla  Gminy  w  tym 
zakresie.  Proszę,  aby  udzielono  mi  odpowiedzi  konkretnej  nie 
wymigując się trwającymi negocjacjami.

2. Czemu Urząd Miejski nie wydał kalendarza na 2008 rok, a przydałby 
się chociażby, dlatego, że są nowe numery telefonów?

3. Czy jest prawdą, że brak wpłaty na konto Komitetu Rodzicielskiego 
skutkuje obniżeniem oceny z zachowania?

Odpowiedzi proszę udzielić na piśmie w ustawowym terminie.”

Ad. 9. Wręczenie listów gratulacyjnych i podziękowań:

a) Spółdzielni Producentów Ziarna Zbóż i Nasion „AGRO-KŁOS,” 
we Wtelnie.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk i Burmistrz Koronowa Stanisław 
Gliszczyński wręczyli Prezesowi Spółdzielni Producentów Ziarna Zbóż 
i Nasion „AGRO-KŁOS,” we Wtelnie Panu Włodzimierzowi Kulczyk list 
gratulacyjny  za  zajęcia  II  miejsca  w  konkursie  Gospodarz  Roku 
Kujawsko-Pomorska Grupa Producentów Rolnych 2007 na najlepszą 
grupę producencką w kategorii grup producentów rolnych.
b) Panu Waldemarowi Małaczyńskiemu,

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk i Burmistrz Koronowa Stanisław 
Gliszczyński  wręczyli  Panu  Waldemarowi  Małaczyńskiemu  list 
gratulacyjny  za  otrzymanie  Statuetki  Marszałka  Województwa 
Kujawsko-Pomorskiego za udział w I edycji Konkursu Agricola – Syn 
Ziemi.
 
c) Grupie Ratownictwa Medycznego,
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk i Burmistrz Koronowa Stanisław 
Gliszczyński  wręczyli  podziękowania  Grupie  Ratownictwa 
Medycznego  w  składzie:  Pani  Sybilla  Ufnal  –  Brzozowska,  Pani 
Marlena Wojtalewicz, Pan Mariusz Weleziński, Pan Jerzy Gliszczyński 
za  wniesiony  wkład  w  akcję  ratowania  życia  poszkodowanym  w 
wyniku wybuchu gazu w Tryszczynie przy ul. Różanej 1. 

d) Panu  Wiesławowi  Nowogórskiemu  -  właścicielowi  Firmy 
„WIMAR” Koronowo,

Pan Wiesław Nowogórski nie przybył na obrady sesji.

e) Panu  Radosławowi  Gniot  –  właścicielowi  Firmy  RADPOL 
Koronowo, 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk i Burmistrz Koronowa Stanisław 
Gliszczyński  wręczyli  podziękowanie  Panu  Radosławowi  Gniot  – 
właścicielowi  firmy   RADPOL  Koronowo  za  okazaną  pomoc  i 
bezinteresowny  wkład  w  likwidowaniu  szkód  powstałych  w 
nieruchomości przy ul. Różanej 1 w Tryszczynie w wyniku wybuchu 
gazu.

f) Zakładowi  Gospodarki  Komunalnej  I  Mieszkaniowej  w 
Koronowie.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk i Burmistrz Koronowa Stanisław 
Gliszczyński wręczyli podziękowanie Dyrektorowi Zakładu Gospodarki 
Komunalnej  i  Mieszkaniowej  w  Koronowie  Panu  Ryszardowi 
Chrzanowskiego  za  okazaną  pomoc  i  bezinteresowny  wkład   w 
likwidowaniu szkód powstałych w nieruchomości przy ul. Różanej 1 w 
Tryszczynie w wyniku wybuchu gazu.

 
Ad. 10. Wręczenie aktu mianowania nauczyciela mianowanego i złoże-
nie  ślubowania  przez  nauczycielkę,  która  uzyskała  kolejny  stopień 
awansu zawodowego.

Rotę ślubowania odczytała Kierownik Wydziału Oświaty P. Janina Zakrzew-
ska.
 
Ślubowanie przed Burmistrzem Koronowa w obecności radnych Rady Miej-
skiej w Koronowie i pozostałych uczestników sesji złożyła Pani Teresa Gro-
blewska nauczycielka Szkoły Podstawowej w Sitowcu 
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Burmistrz Koronowa Stanisław Gliszczyński wręczył Pani Teresie Groblew-
skiej akt awansu zawodowego nauczyciela mianowanego i kwiaty.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk ogłosił 10 minutową przerwę 
w obradach sesji.
Po przerwie Przewodniczący obrad wznowił obrady. 
Po przerwie w obradach uczestniczy 19 radnych. Nieobecna radna 
Ewa Siekierska.

Ad.  11.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  zmieniającej  Uchwałę  Nr 
IV/29/07 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu 
gminy na 2007 rok.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Dorota Makowska.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Rady Maciej Makowski – „Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2007 
rok  przygotowana jest profesjonalnie. Nie mam żadnych uwag. Mam na-
dzieję, że radca prawny zapoznał się z nią, bo my nie mamy takiej adnota-
cji. Jeszcze mamy czas. Mam nadzieję, że do wpięcia w protokół XV sesji 
znajdzie się pieczątka radcy prawnego.”

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Ten projekt uchwały dotarł przed 
samą sesja do nas i u mnie też tej parafki radcy prawnego nie ma.”

Rady Maciej Makowski  - „Nie przyjmuję Panie przewodniczący takiego wy-
tłumaczenia, nawet jakby przyszedł dwa tygodnie wcześniej, czy dwie mi-
nuty teraz uważam, że każda uchwała winna być zaopiniowana przez rad-
cę prawnego.
Chciałbym zapytać Pana burmistrza o uzasadnienie konieczności zakupu 
sceny estradowej, przenośnej dla Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury. Na 
komisji już pytałem, uważam, że kwota 73.810 zł jest kwotą bardziej po-
trzebną w tym roku na inne rzeczy niż na scenę. Posiadamy amfiteatr, po-
siadamy scenę przenośną w zakładzie gospodarki, którą można postawić, 
stała ona na różnych obchodach pierwszomajowych, nie jest zniszczona. 
Także chciałem zapytać Panie burmistrzu czy jest to uzasadnione, jaki to 
jest projekt, bo wynajem takiej sceny na jedną imprezę to jest kwota 2 tyś. 
zł. Mamy załóżmy trzy, cztery no pięć imprez w roku to i tak jeszcze nie 
daje nam tej kwoty. A chciałbym zapytać, czy jest to pełna kwota 73.810 zł, 
czy jest  to kwota bez przyczepki,  bez nagłośnienia i  bez oświetlenia? A 
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chciałbym powiedzieć, że nie może być to oświetlenie zrobione gdzieś w 
ZGKiM, chociaż nie ukrywam, że są tam fachowcy.”

Z-ca Burmistrza Koronowa Grzegorz Rożek – „Przyszły rok jest rokiem ju-
bileuszowym, 640 lecie nadania praw miejskich i na pewno niejednokrotnie 
będzie wykorzystywana ta scena. No powiedzmy, niech to będzie kilkukrot-
ne użytkowanie. Wiadoma sprawa jest taka, że nie będzie to wykorzystanie 
w pełni w ciągu roku i amortyzacja na pewno nie nastąpi w ciągu roku. Bę-
dzie też taka możliwość, że tę estradę będzie można wypożyczyć, co bę-
dzie przynosić dodatkowe pieniądze.  Osobiście tego nie liczyłem, ale uwa-
żam, że kilkukrotne wypożyczenie plus kilkukrotne wykorzystanie tej estra-
dy na nasze cele pozwoli nam w przeciągu dwóch, trzech lat zamortyzować 
ten zakup i dzięki temu myślę następne lata będą już jakby zaoszczędze-
niem tych kosztów wypożyczania.”

Burmistrz Koronowa Stanisław Gliszczyński – „Ta scena składa się z kon-
strukcji dachu, pełnego zadaszenie w metrach 10 na 7, podestów 9,80 na 
6,10, siatek bocznych, tylnej siatki plus do tego schody wejściowe. Oświe-
tlenie jest już na wyposażeniu domu kultury. Samochód do przewozu sceny 
jest  ten,  który  jest.  On  powinien  na  razie  wystarczyć.”

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Z ekonomicznego punktu widzenia 
zakup sceny byłby wskazany, bo nie będziemy musieli ciągle tej sceny wy-
pożyczać  i  płacić  za  wypożyczanie.”

Radny Olech Raddatz – „Panie burmistrzu ta scena ma kosztować 73.810 
zł, a zmniejszyły się wydatki na chodnik na trasie nr 25 Buszkowo – Lucim 
– Makowarsko Rybkowo. W ogóle tego nie ma w zadaniach inwestycyjnych 
na ten rok. Czy ta scena jest ważniejsza od tego chodnika?”

Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – „Na tą drogę to nie było środków 
naszych z budżetu, tylko to miał być zaciągnięty kredyt.”

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Czyli zakup sceny nie miał na to 
wpływu.”

Radna Danuta Czarnotta – „Zostały tutaj zdjęte środki na inwestycje. Za-
cznijmy tutaj od – budowy kanalizacji sanitarnej Wtelno-Stopka-Okole-Stary 
Dwór-Koronowo o kwotę 210 tyś. zł. Czym to jest spowodowane?” 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – „To są wszystko kredyty, które nie 
zostały zaciągnięte na te zadania inwestycyjne w roku bieżącym.”
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Radna Danuta Czarnotta – „A co było przyczyną, że nie były zaciągnięte?”

Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – „Nie wiem.”

Radna Danuta Czarnotta – „A kiedy te inwestycje będą wykonane i te kre-
dyty będą zaciągnięte, czy fundusze się znajdą?”

Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – „Dokładnie miało być w ten sposób, 
że jeżeli otrzymamy fundusze z zewnątrz na tę inwestycję - kanalizacja sa-
nitarna Wtelno-Stopka to wówczas będzie ten kredyt uruchomiony.”

Radna Danuta Czarnotta – „Jeżeli to nie jest zawarte w wieloletnim planie 
inwestycyjnym co wtedy? Zapomnimy o tej inwestycji.”

Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – „A to nie jest zawarte? Jest.”

Radna Danuta Czarnotta – „A chodnik Mąkowarsko Rybkowo? Nie jest na 
2008 rok.”

Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – „A w wieloletnim planie inwestycyj-
nym?”.

Burmistrz Koronowa Stanisław Gliszczyński – „Z tego projektu wypadło tyl-
ko Buszkowo, bo mieszkańcy sami zrezygnowali. Pozostaje Lucim i Mąko-
warsko. Warunek jest jeden, że generalna dyrekcja dróg musi podjąć decy-
zję czy podejmie się wykonania tej inwestycji i w jakim terminie. My mamy 
tylko wykonać projekt, a wykonawcą inwestycji  ma być generalna dyrek-
cja.”

Radna Danuta Czarnotta – „Trzeba też wyjaśnić sprawę własności grun-
tów.”

Burmistrz Koronowa Stanisław Gliszczyński – „Właściciele gruntów wyrazili 
zgodę na to, że grunty przekażą nieodpłatnie pod przyszłą budowę tego 
chodnika. Wykonanie tego zadania zależne jest od posiadanych środków 
finansowych. W przypadku, gdy my teraz tych środków nie posiadamy, wy-
konamy projekt,  który  będzie  de  facto  dwa  lata  ważny.  Jeżeli  w  ciągu 
dwóch lat tego projektu nie uruchomimy to będziemy musieli później wydąć 
kolejne pieniądze na odnowienie tego projektu.  Nie chciałbym pokrywać 
dodatkowych kosztów a generalna dyrekcja nie podjęła jeszcze działań w 
tym kierunku czy będzie tam dalej coś robiła czy nie i w jakim terminie. 
Więc chciałbym to zgrać w tym jednym terminie, żeby przy jednym wykony-
waniu było jedno i drugie zadanie i modernizacja drogi i ten chodnik. Na 
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tym etapie jesteśmy jeśli chodzi o rozmowy.  Uważam, że wydatkowanie 
środków i wpisywanie do zadań inwestycyjnych, inwestycji, które nie mają 
realnych szans na wejście jest błędem. Po co wpisywać zadanie, chyba, że 
to kogoś uspokoi to można by było wpisać zadanie - budowa chodnika, ale 
nie będziemy go realizowali, bo nie będziemy mieli wsparcia innych środ-
ków. Chciałbym, abyśmy się rozumieli. Realizujmy zadania te, które mamy 
wpisane, które już są realizowane, dokończmy te zadania i wejdźmy w na-
stępne zadania.  Na dzisiaj uważam, że mniej zadań, ale realnie podejść 
do sprawy i wykonać je. Taka była sugestia radnych na Komisjach, oczywi-
ście taka politykę chciałbym kreować.”

Radna Danuta Czarnotta – „Czyli realnie patrząc w 2008 roku są znikome 
szanse na powstanie tego chodnika, czyli wręcz żadne.”

Burmistrz Stanisław Gliszczyński – „My sami nie budujemy tego chodnika. 
Była taka sytuacja,  że mamy zrobić tylko projekt,  natomiast  wykonawcą 
miała być generalna dyrekcja. Jeżeli nie mamy zapewnienia, że generalna 
dyrekcja  będzie w ogóle wchodziła  z tą robotą to nie sensu robić jakiegoś 
zadania,  żeby coś tam leżało w biurku.  Dlatego taką decyzję podjąłem. 
Państwo oczywiście mogą to zmieniać. To zadanie będzie dalej w wielolet-
nim planie inwestycyjnym i jest duża szansa żeby w jakimś terminie to we-
szło, nie wiem czy to wejdzie jeszcze w tym roku 2008, czy dopiero w 2009 
r. Wszystko zależne jest od tego, kiedy generalna dyrekcja chce rozpocząć 
tę inwestycję.”

Radna Danuta Czarnotta – „Żeby jeszcze była widoczna i jasna sprawa od-
nośnie  własności  gruntów,  bo  jednak  ten  okres  przygotowawczy będzie 
dłuższy niż nam się wydaje i nie wiem czy jeżeli generalna dyrekcja dróg 
wejdzie i będzie przeprowadzała ten remont to czy my nadążymy z całą do-
kumentacją aby przygotować ją, by powstał ten chodnik.”

Burmistrz Stanisław Gliszczyński – „Nie chcę tutaj polemizować, bo jest mi 
trudno odpowiedzieć na to pytanie, bo jest to pytanie, które musielibyśmy 
skierować do szefostwa generalnej dyrekcji dróg. Mogę tylko powiedzieć 
tyle, że są dwa duże zadania, które planowane są w 2008 r. tj. przebudowa 
naszego ronda drogi krajowej nr 56, 25 i 243 i przebudowa tego odcinka w 
Tryszczynie. To wiem, że ma wejść na pewno. Natomiast czy wejdzie coś 
więcej, nie wiem. Dlatego uważam, że za te pieniądze możemy zrobić inne 
zadania,  zrealizować je  a  w następnej  kolejności  robić  ten  chodnik,  bo 
oczywiście jest taka potrzeba i to w ogóle nie ulega dyskusji i jakichkolwiek 
nie powinniśmy mieć złudzeń, bo jest taka potrzeba. Natomiast, czy robić 
tylko to na zasadzie wirtualnej nie wiem. Uważam, że nie powinniśmy tego 
w taki sposób wykonywać.” 
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Radny Sławomir Marszelski  - „Jeżeli dobrze rozumiem Pana burmistrza to 
zadanie to jest uwzględnione w wieloletnim planie inwestycyjnym Gminy 
Koronowo tak? Ten chodnik.”

Burmistrz Stanisław Gliszczyński – „To było jako jedno zadanie w ciągu 
drogi krajowej nr 25.”

Radny Sławomir Marszelski – „Moja wątpliwość jest następująca. Mam tu-
taj WPI przyjęte w październiku 2007 r. ja tego zadania na następne lata 
nie widzę.”

Pani Maria Musiał – „Mamy z ostatniej chwili wiadomość, że generalna dy-
rekcja nie ma jeszcze projektu przebudowy tej drogi na odcinku do Rybko-
wa. Dopóki generalna dyrekcja nie będzie miała sprecyzowanego sposobu 
przebudowy tej drogi, prostowania łuku, czasu realizacji, to my z chodni-
kiem wejść po prostu nie możemy, nie mamy takiej szansy. Dlatego między 
innymi też ten temat nie został wniesiony do budżetu na rok 2008.”

Burmistrz Stanisław Gliszczyński – „W tym momencie brak jest możliwości 
uzyskania tego terenu od prywatnych właścicieli,  ponieważ nie wiemy, o 
jaki teren chodzi. I to jest jeden jedyny powód, który opóźnia jak gdyby wy-
konanie tego zadania.” 

Radny Sławomir Marszelski – „Wobec takiego stanu tej sytuacji składam 
formalny  wniosek,  żeby w  najbliższych  zmianach  do  WPI  ująć  zadanie 
związane z tymi chodnikami na lata następne, bo to nie jest nawet w wielo-
letnim planie inwestycyjnym ujęte.”

Pani Maria Musiał – „Chciałabym tutaj poinformować, że WPI będzie zmie-
nione w ślad za uchwałą budżetową. W tej chwili dużo zmian wprowadzi 
uchwała w sprawie uchwalenia budzetu gminy na 2008 rok i zmieniają się 
też kwoty inwestycji i w związku z tym ta zmiana w WPI jest jak kiedyś po-
wiedziałam sukcesywnie w czasie roku wprowadzana i też zostaną wpro-
wadzone te zmiany dotyczace inwestycji,  które z jakichkolwiek powodów 
nie mogą być realizowane w danym czasie.”  

Przewodniczący Rady Grzegorz  Myk –  „Chciałbym poinformować,  że  w 
trakcie tej dyskusji Pan mecenas przejrzał projekt uchwały i zaparafował 
go.”

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.
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Uchwała Nr XV/147/07 zmieniająca Uchwałę Nr IV/29/07 Rady Miejskiej 
w Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2007 rok podję-
ta została 16 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących się” w gło-
sowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
gminy na 2008 rok.

Projekt uchwały odczytał radny Sławomir Marszelski.

Skarbnik Gminy Pani Aleksandra Szyszka przedstawiła budżet gminy Koro-
nowo na 2008 rok – objaśnienia do uchwały budżetowej.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Przedstawione mamy wszystkie in-
formacje dotyczace budzetu.  Otwieram dyskusję nad projektem budżetu 
gminy na 2008 rok.”

Radna Ewa Semrau – „W wieloletnim planie inwestycyjnym mowa jest o 
budowie drogi Serock – Glinki, przeznaczona jest na to kwota 1 mln 500 
tyś. zł, natomiast w zadaniach inwestycyjnych na 2008 rok jest również ta 
sama droga, ta sama kwota przeznaczona a w proponowanej uchwale czy-
tamy budowa drogi Serock - Glinki (I etap) Stary Jasiniec również ta sama 
kwota 1 mln 500 tyś. zł. Chciałabym się zorientować jak to się ma do drogi 
Glinki, skąd się nagle pojawił ten Stary Jasiniec?”

Pani Maria Musiał – „W kwestii budowy drogi do Glinek i Starego Jasińca 
do Glinek planowany jest I etap budowy tej drogi. Kwota podana jest na 
dzień dzisiejszy orientacyjna z uwagi na to, że toczą się prace projektowe. 
Nie mamy jeszcze kosztorysu inwestorskiego, czyli każda dzisiaj przyjęta 
kwota nie jest kwotą adekwatną do kwoty, która pojawi się w kosztorysie i 
później w kosztorysie ofertowym. Natomiast fragment drogi do Glinek pro-
jektowany jest z udziałem Gminy Pruszcz i na odcinku 1 km będzie to za-
danie Gminy Pruszcz. Takie rozmowy się już toczyły i mamy wstępną zgo-
dę na projektowanie na tym terenie i poczynione uzgodnienia, co do współ 
finansowania. Na drogę do Starego Jasińca został złożony wniosek do FO-
GRU i przy udziale tych środków pomocowych będzie realizowana budowa 
tej drogi, natomiast kwota dostosowana będzie po uzyskaniu kosztorysu in-
westorskiego.”

Radna Halina Krawaczyńska – „Gdzie będzie realizowany budynek komu-
nalny?”
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Burmistrz Koronowa Stanisław Gliszczyński – „Chodzi cały czas o moderni-
zację budynku we Wtelnie po byłej szkole, ponieważ jest tam już cnęść 
mieszkań komunalnych, Chcemy wyremontować kilka pomieszczeń w tym 
budynku z przeznaczeniem na mieszkania.”

Radna Danuta  Czarnotta –  „Mamy w zadaniach  inwestycyjnych  zapis  - 
rozbudowa  i  rekultywacja  składowiska  odpadów  w  Srebrnicy  –  projekt. 
Chciałabym się zapytać czy o byłym wysypisku odpadów na Przyrzeczu 
całkowicie zapomniano i nic nie jest uwzględnione w budżecie na 2008 r. 
Tyle, co wiem to tam żadne badania nie są przeprowadzane, ani ten teren 
nie jest uporządkowany. To jest obraz rozpaczy.”

Pani Maria Musiał – „Na ostatniej Komisji dyskutowaliśmy na temat upo-
rządkowania byłego wysypiska na Przyrzeczu. Myślę, że ta realizacja upo-
rządkowania  nastąpi  ze  środków  bieżących.  Nie  będzie  to  inwestycja 
gminna,  bo  rekultywacja  z  prawdziwego  zdarzenia  to:  po  zakończonym 
składowaniu odpadów następuje ułożenie folii, zasypanie ziemią w wysoko-
ści 1 m, nasadzenia. To wysypisko jest już tak „stare”, że nie ma koniecz-
ności aż takiego wykonania zabezpieczeń i rekultywacji. Z uwagi na brak 
środków planujemy zrobić  na dzień dzisiejszy porzadek na tym terenie, 
czyli wyrównanie terenu z dosypaniem tam niekoniecznie niewielkiej ilości 
ziemi, jeśli taka potrzeba będzie i posadzenie zieleni. Nie będzie to inwe-
stycja budowlana gminna tylko uporządkowanie terenu.”

Radny Maciej Makowski – „Jeśli  chodzi o załącznik nr 3a, pozycja 13 – 
przebudowa nawierzchni  ulic  wraz  z  poprawą stanu  gospodarki  wodno-
ściekowej w starej części miasta Koronowa. W tym roku wydajemy kwotę 
150 tyś. zł. Mam na myśli, że jest to tylko projekt? Dlatego też wnoszę o po 
słowie Koronowa utworzenie nawiasu i wpisanie projekt, zamknięcie nawia-
su. Jest to wniosek formalny.”

Wniosek przeszedł jednogłośnie 20 glosami „za” w głosowaniu rad-
nych przez podniesienie ręki. 

Radny Maciej Makowski – „Kolejna sprawa również załącznik nr 3a, zaku-
pów inwestycyjnych naliczyłem, że z zadań inwestycyjnych w 2008 roku 
będzie 32. na łączną kwotę 14.801.000 zł.  Z tym, że ze zgrozą patrzę, że z 
tych 14.801.000 zł tylko ponad 2 mln są to środki własne a 12,5 mln są to 
kredyty. Czy nas jest stać na zaciągnięcie tylu kredytów biorąc pod uwagę, 
że jeszcze 6 mln jest nie spłaconych za ten rok, a w przyszłym roku będzie-
my mieli ok. 19 mln zadłużenia. Czy nie wprowadzimy się w jakiś stan, że 
w 2009 r. nic nie wykonamy będziemy musieli spłacać kredyt. Chodzi mi o 
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to, że jest to, jakaś dziwna metoda robienia wiele rzeczy na kredyt. Wiado-
mo, że gminy nie stać. Mam nadzieję również, że te rzeczy, które są na 
kredyt, to są rzeczy, na które będziemy wnioskowali do urzędu marszał-
kowskiego o to, ażeby była to dotacja zewnętrzna. Dlatego też nie ukry-
wam, że budżet ten jak najbardziej poprę, bo chciałbym, żeby Pan bur-
mistrz potem nie mówił, że nie był to jego budżet, więc poprę ten budżet i 
będę śledził jak jest realizowany.
Panie burmistrzu, czy widzi Pan gdzieś tutaj pieniążki na ogrodzenie, wyko-
nanie palisady do grodu średniowiecznego w tym roku, a w przyszłym na 
festyn cysterski?”

Burmistrz Stanisław Gliszczyński – „Część materiału jest już złożona u wy-
konawcy, natomiast pozostała część myślę, że w przyszłym roku bez pro-
blemu będzie być może nawet i dokończona cała część grodu. Jednak za-
stanawiamy się, czy dokończyć całą, jeżeli planujemy dożynki wojewódzkie 
na tym właśnie terenie. Uważam, że nawet niewskazane byłoby zamknię-
cie całości grodu, a wykorzystanie tego jako naturalnego muru ochronnego, 
częściowo zamkniętego.”

Radny Sławomir Marszelski – „Po raz pierwszy w budżecie na 2008 r. poja-
wia się kwota 20 tyś. zł na zapłatę za wycinkę drzew na terenie gminy. O 
jakie to konkretnie zadania chodzi oraz kto i w jakim trybie będzie to wyko-
nywał?”

Burmistrz Stanisław Gliszczyński – „Jest to zadanie, do którego jesteśmy 
po części zobligowani.  Nie na wszystkie wycinki drzew możemy je wydat-
kować na zasadzie ugody między np. wykonawcą, który wykona wycinkę 
drzew, za co otrzymuje to drzewo i za to nie płacimy. Musimy zapewnić w 
budżecie środki, gdzie przy pomocy naszego ZGKiM, jeżeli będzie wniosek 
będziemy mieli na naszym terenie do wycięcia drzewa gminne, no musimy 
je wyciąć z różnych powodów. Złożony wniosek, ponieważ drzewa chore, w 
każdy inny sposób zagrażający bezpieczeństwu będziemy musieli to wyko-
nać. Musimy mieć na to środki.”

Radny Sławomir Marszelski – „Jako radni otrzymaliśmy na początku sesji 
projekt budżetu stanowiska ds. promocji rozdysponowania tych 220 tyś. zł. 
Mam  takie  pytanie,  które  na  posiedzeniu  Komisji  Rewizyjnej  wzbudziło 
duże zainteresowanie,  mianowicie kwestia opracowania strategii  rozwoju 
turystyki w Gminie Koronowo. Początkowo w projekcie, czy zapotrzebowa-
niu stanowiska ds. promocji na tą strategię - 50 tyś. zł widziano środków 
plus dwa razy po 15 czyli 30 tyś. zł za badania marketingowe. Czy ta stra-
tegia będzie napisana przez osobę, która zajmuje stanowisko ds. promocji, 
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czy też będzie ujęta w budżecie na rok 2009.  Ten zakup będzie aktualny 
nazwiemy to usługi, czy zrobimy to własnymi siłami?”

Burmistrz Stanisław Gliszczyński – „Uważam, że nie ma u nas takiego fa-
chowca w tym gronie, ani myślę wśród pracowników Urzędu,  który podjął-
by się takiej pracy by tą strategię napisać. Więc tylko i wyłącznie przez fir-
mę z zewnątrz, bo uważam, że zewnętrzne spojrzenie, nie spaczone żad-
nymi powiedzmy naleciałościami jest możliwe do przekazania nam informa-
cji w jaki sposób powinniśmy rozpocząć działania promocyjne naszej gmi-
ny.  Natomiast,  żeby  rozpocząć  jakiekolwiek  działania  to  jest  potrzebne 
przeprowadzenie badań marketingowych. Podzieliłem to na dwa etapy. W 
tym roku jest szansa, abyśmy przeprowadzili stosowne badania marketin-
gowe po to by uzyskać materiał do dalszych prac. Być może w następnym 
roku, 2009 jeżeli Rada zatwierdzi ten projekt będziemy przeprowadzali już 
szczegółowe badania.”

Radny Sławomir Marszelski – „Moje zdanie, że skoro mamy osobę, ma od-
powiednie  wykształcenie,  kwalifikacje,  winna  to  napisać.”

Burmistrz Stanisław Gliszczyński – „Panie radny, to nie jest to tak, że zrobi 
to jedna osoba. Takie opracowanie to jest sztab ludzi. Firmy zewnętrzne 
zazwyczaj mają podpisane umowy z uczelniami, ponieważ to są tak najbar-
dziej obiektywne spojrzenia, a nie subiektywne osoby, która jest z tego śro-
dowiska. Uważam, że dla nas  bardziej materiałem, który byłby do przyjęcia 
byłoby takie spojrzenie z zewnątrz. Dlatego uważam i będę się przy tym 
upierał, że taki kierunek działania jest słuszny.”

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Chciałbym tu dopowiedzieć, że w 
moim odczuciu te badania w ogóle nie są potrzebne. Myśmy robili strategię 
rozwoju Gminy Koronowo, gdzie są zrobione wszystkie analizy, słabe, silne 
strony naszej gminy. Do tego z Banku Światowego uzyskaliśmy kiedyś pie-
niądze na Strategię -  Turystyka szansą rozwoju,  taki  program, gdzie są 
oprócz tych wszystkich analiz określone również produkty turystyczne. My 
praktycznie wiemy, co mamy promować, a w jaki sposób to też wszyscy 
wiedzą: prasa, radio, TV, są wydawnictwa, strona internetowa, są targi tury-
styczne. To jest kwestia do dyskusji, ale uważam, że to będzie wyrzucenie 
pieniędzy w błoto, a za te pieniądze w moim odczuciu lepiej było by zrobić 
jakiś króciutki film promocyjny o Koronowie i w telewizji ogólnopolskiej go 
wyświetlić.”

Burmistrz Stanisław Gliszczyński – „Panie przewodniczący strategia jest, 
lecz od kilku lat, nie była aktualizowana. Koszt orientacyjny, który podałem 
jest kosztem orientacyjnym, on może być dużo mniejszy, bo przy wykorzy-
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staniu tego materiału, który był opracowany oczywiście firma, która tym by 
się zajęła na pewno na tym będzie bazowała, ale myślę, że ileś lat tam mi-
nęło i aktualizacja jest jak najbardziej wskazana.”

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Tylko, że jeżeli chodzi o produkt tu-
rystyczny to tutaj niewiele się zmieniło. Produkty zostały te same, bo ani ze 
stokiem narciarskim sprawa się nie posunęła, ani ze szlakiem żeglownym 
łączącym Koronowo – Bydgoszcz nic się nie dzieje. Tego nie możemy jesz-
cze promować, bo nie ma, co.”

Radny Sławomir Marszelski – „Uwaga formalna dotyczy trzynastego punktu 
zadań inwestycyjnych o nazwie -  przebudowa nawierzchni ulic wraz z po-
prawą stanu gospodarki wodno-ściekowej w starej części miasta Korono-
wa. Mam taką wątpliwość - koszt całkowity jako łączne koszty finansowe 
tu wpisano 10 mln zł, a w WPI w obowiązującej wersji mówi o 11 mln. Czy 
teraz prostujemy i co prostujemy?”

Pani Maria Musiał – „Myślę, że prostowanie nastąpi po uzyskaniu kosztory-
su. Mamy zlecony projekt. Projekt będzie opracowywany do listopada przy-
szłego roku wraz z kosztorysem inwestorskim i to będzie dopiero prawdzi-
wy obraz kosztu tej inwestycji. Dzisiaj my nie wiemy, co jesteśmy w stanie 
odkryć przy projektowaniu starej części miasta. Tam są wymagane badania 
archeologiczne,  wykopy  wykonywane  wyłącznie  ręcznie.  Takie  warunki 
otrzymaliśmy od konserwatora zabytków.  Trudno jest dzisiaj powiedzieć, 
jaki będzie koszt inwestycji.  Wyrównamy tę kwotę, żeby była jednolita w 
WPI i w budżecie.”

Radny Sławomir  Marszelski – „Nie wnoszę poprawki w tym zakresie, my-
ślę, że sprawa się wyjaśni.
Moje obawy głównie koncentrują się wokół kwestii zadłużenia Gminy, tak 
jak się patrzy na WPI, my może byliśmy niepoprawnymi optymistami. Za-
kładaliśmy, że prawie każde zadanie otrzyma pomoc zewnętrzną i w związ-
ku z tym tych zadań na najbliższe lata jest dużo. Tak było z budową drogi 
Serock – Glinki. Założono, że gro środków to pozyskane środki zewnętrz-
ne. Budowa przy obecnych cenach materiałów i robocizny dróg w całości 
za środki własne to dla mnie jest po prostu samobójstwem. Nie wątpię, że 
ta droga jest dla społeczności Glinek bardzo ważna. Dla mnie finansowanie 
poprzez pobranie obligacji komunalnych na 1,5 mln jest to rzecz ryzykow-
na.  Podobnie  przy zadaniu inwestycji  nr  9  – budowa i  przebudowa na-
wierzchni  ulic  OM  1000-lecia  ul.  Modrzewiowa,  ul.  Brzozowa   oraz  ul. 
Okrężna i Nowotki w Koronowie. Koszt 3 mln 900 tyś. zł, 2 mln 2500 tyś zł 
w roku 2008 finansowane obligacjami. Kolejne zadanie, które też wzbudza 
moje wątpliwości to kwestia budowy tego budynku komunalnego. Tak się 
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składa,  że  potrzeby,  co  do  mieszkań  socjalnych  naszych  mieszkańców 
znam, ale znowu finansowanie tego zadania obligacjami uważam, za co 
nieco ryzykowne. Na naszej poprzedniej sesji  przyjęliśmy, wieloletni pro-
gram gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Koronowo. On od 
opublikowania  stanie  się  prawem  miejscowym.  Tam  zapisano,  że  20% 
środków uzyskanych ze sprzedaży mieszkań pójdzie na mieszkania socjal-
ne. Mam pytanie do Pani Skarbnik, bo w tej wersji  budżetu, który mamy 
tych przyszłych wpływów nie mamy uwzględnionych, czy będzie możliwość 
wprowadzenia  ich  w ciągu roku,  tego odpisu,  jak  kiedyś  się  mówiło  na 
ZGKiM?”

Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – „Ten odpis to kwota 15 do 17 tyś. zł, 
góra 20 tyś. zł.”

Radny Sławomir  Marszelski - „Czy ta kwota winna znaleźć się w tym bu-
dżecie, czy w ciągu roku zostanie wprowadzona?”

Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka –„Może być wprowadzona w ciągu 
roku.”

Radny Sławomir Marszelski – „Kolejne zadanie inwestycyjne to jest pozycja 
40 – oświetlenie OM za Pilawą, OM Samociążek, Pieczyska.  Jeden mln zł, 
300 tyś zł w 2008 r. w całości pokrytej kredytem. Nie wiem jak inni koledzy 
radni,  ale dla mnie budowanie oświetlenia ulicznego na kredyt  wzbudza 
bardzo mieszane uczucia. Dlaczego zająłem się tymi kilkoma inwestycjami 
na kredyt w 2008 r.? Otóż uważam, że troszeczkę za ostro idziemy w kre-
dyty. Nie mówię, że one wszystkie powinny być skreślone. Pozwoliłem so-
bie zrobić takie zestawienie z lat poprzednich. Ile wydawano na inwestycje 
środków własnych gminy. W roku 2006 na inwestycje było 2 mln 738 tyś. zł. 
W 2007 r. – 3 mln 9 tyś zł, co stanowi 6,7% budżetu. Natomiast na rok 
2008 mamy na inwestycje własnych środków 2 mln 655 tyś. zł, co stanowi 
5,4% budżetu. Co by nie mówić środków naszych własnych na inwestycje i 
w liczbach bezwzględnych i procentowo będzie mniej, natomiast osobiście 
uważam, że pójście jeden rok w większe zadłużenie nie jest samo z siebie 
jakimś zagrożeniem dla gminy, ale proszę zwrócić uwagę na załącznik nr 3 
–  limity  wydatków na  wieloletnie  programy inwestycyjne  na  rok  2008 – 
2010. I na rok 2009 określono kwotę tych wydatków na 20.448.992 zł. Na 
pewno istotną część z tych pieniędzy pozyskamy ze źródeł zewnętrznych. 
Widzę tu ogromne zagrożenie dla budżetu gminy, nie w roku przyszłym, ale 
w latach następnych.”

Burmistrz Koronowa Stanisław Gliszczyński – „Rozumiałbym, gdyby Pan 
radny wskazał – wykreślamy tę inwestycję, nie realizujemy jej, ponieważ 
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nie jest możliwe, albo wskazał możliwości pozyskania środków na wykona-
nie tego. W tym układzie powiem tak. Na większość zadań są złożone apli-
kacje na uzyskanie środków zewnętrznych. Jest tych zadań bardzo dużo. 
Jak  Pan  zapewne  wie,  bo  tworzył  Pan  budżety  poprzednich  lat  budżet 
przedkładany jest tylko swoistym planem, który w trakcie będzie realizowa-
ny, ponieważ jasno nie można określić kosztów danej inwestycji,  bo fak-
tyczny koszt okazuje się po zakończeniu procedury przetargowej.
My też przedstawiamy pewną propozycję. Nie wiadomo na ile z tych zadań 
uda nam się pozyskać środki zewnętrzne, ale musimy zabezpieczyć w każ-
dej formie środki własne, które są obowiązkiem jak gdyby ubiegając się o 
kwotę dofinansowania do danego zadania z innych źródeł. My oczywiście 
tak to ujęliśmy. Nie będę prowadził realizacji zadań tak jak było dotychczas 
i troszeczkę w sposób zachowawczy, bo nie mam zamiaru administrować 
gminą, tylko mam zamiar coś zrobić dla tej gminy. Takie są moje założenia i 
moich współpracowników. Taki przyjąłem program, ponieważ uważam, że 
nie mam, co liczyć na środki zewnętrzne, muszę liczyć na siebie. Więc je-
żeli mamy środki z podatków takie, a nie inne, takie Państwo zatwierdzili-
ście,  takie są dochody gminy,  W ramach dochodów gminy mogę zrobić 
coś. Być może zrobiłbym rzeczywiście na wysokości budżetu ok. 5%. Czy 
to jest zadawalające w stosunku do roszczeń, które Państwo macie odno-
śnie zadań? Rozumiem, że Pan radny nie będzie występował o oświetlenie 
uliczne w Wilczu, oświetlenie uliczne tak jak Pani radna w Mąkowarsku i 
gdziekolwiek, bo nie mamy tego wykonywać tak? Bo tak to zrozumiałem i 
tak to odbieram. Myślę, że założenie, że będziemy chcieli coś zrobić dla 
mieszkańców, żeby nie czekali ileś lat jest założeniem uważam trafionym. 
Jeżeli z tego uda nam się wykonać 50%, uważam to za wielki sukces. Bę-
dzie to i tak kilkanaście procent więcej jak było dotychczas, czyli winni to 
odczuć mieszkańcy i zarazem winniśmy to odczuć my.  Takie jest moje zda-
nie. Być może nieobiektywne, może subiektywne. Dlatego uważam, że nie 
możemy chować głowy w piasek. Powinniśmy tak spróbować w przyszło-
rocznym budżecie ująć środki na wykonywanie zadań inwestycyjnych, bo 
potem nas będą mieszkańcy oceniać, czy one będą z pożyczek częściowo 
umarzalnych czy one będą ze środków unijnych, czy będą z obligacji, które 
są  bardzo dobrą formą finansowania  to  jest  nieważne.  Ważne,  żeby te 
środki się znalazły. Nie chciałbym ponownie odbierać telefonów, czy pism 
od mieszkańców na przykład Osiedla Okrężna, którzy mówią, to jak nie 
chcieliście zrobić kompleksowo całej inwestycji to, po co w ogóle ja rozpo-
czynaliście? Uważam, że część zadań jest takich, które musimy skończyć, 
a one są w całej gminie. Uważam, że pewne zadania należy zakończyć tak 
jak powiedziałem wcześniej, żeby rozpocząć następne. Podjąłem się tego 
wyzwania i myślę, że kwota zadłużenia jest na tyle (w budżecie są pokaza-
ne kwoty spłat w rozliczeniu na lata) bezpieczna, ponieważ jest to ok. 39%, 
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a dopuszczalne jest 60%. Więc jest jeszcze duży bezpiecznik, jeżeli chodzi 
o wykonywanie tych zadań.”

Radny Sławomir Marszelski – „Jeżeli mogę ustosunkować się do wypowie-
dzi Pana burmistrza to Panie burmistrzu ja nie przypadkowo nie powiedzia-
łem złego słowa o tych zadaniach inwestycyjnych, które w istocie to dofi-
nansowanie zewnętrzne uzyska się, chociażby korzystna pożyczka z Woje-
wódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, gdy mają szansę dostać to nie 
mam w ogóle wątpliwości i przecież nie podnosiłem tego. Natomiast moja 
taka uwaga, ze troszeczkę za dużo będziemy robić za pieniądze pożyczo-
ne. Natomiast, co skreślić w takim kontekście, czy ja tu wnosiłbym taką po-
prawkę? Proszę Państwa są jakieś poglądy pozostałych radnych. Akurat te 
inwestycje dotyczą terenu miasta, głównie terenu miasta i nie czuję się aż 
tak kompetentny, żeby zadecydować, co z tych zadań jest mniej potrzeb-
nych?”

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Panie radny ma Pan obawy, ale 
budżet będzie realizował Pan burmistrz a Pan z komisją będzie rozliczał 
wykonanie tego budżetu.”

Burmistrz Stanisław Gliszczyński – „Rozumiem Panie przewodniczący, że 
przy pomocy radnych, bo innej możliwości nie widzę.”

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Oczywiście, że tak. Jeżeli uchwali-
my budżet, to naszą sprawą jest pomagać.”

Radny Maciej Makowski  - „Chciałbym powrócić do zadań inwestycyjnych 
do punktu 15 – budowa budynku komunalnego. Koszt 500 tyś. obligacje 
zdobywamy w 2008 r.  500 tyś. To czemu to zadanie podzielone jest do 
2011 roku?”

Burmistrz  Stanisław Gliszczyński –  „To na pewno nie będzie kwota 500 
tyś., bo to jest na rozpoczęcie na tzw. rozruch. Planujemy 500 tyś. Czy to 
się zamknie kwotą 800, czy 1 mln 500, czy 100 tyś. my tego dzisiaj nie wie-
my, bo musimy najpierw ogłosić, potem rozstrzygnąć przetarg, czyli, musi 
być  zabezpieczenie  środków na  ogłoszenie  przetargu  na  modernizację, 
przebudowę tego budynku. Dopiero później będziemy wiedzieli, jakie będą 
koszty. Na razie chcemy rozpocząć pewne działania. Ażeby rozpocząć po-
trzebujemy pewną kwotę. Ta kwota 500 tyś. jest na początek. Cieszyłbym 
się, gdyby to starczyło na zrealizowanie od początku do końca tej inwesty-
cji. Chciałbym dodać, że planowana jest tam możliwość wykonania ok. 15 
mieszkań po ok. od 40-50 m2. Chcę powiedzieć, że stoimy przed widmem 
przejęcia budynku tzw. Pałacu Opata w Koronowie na ul.  Klasztornej,  w 
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którym to budynku jest zameldowanych 7 rodzin (28 osób). Ten budynek 
grozi katastrofą budowlaną. W przypadku, gdyby powiatowy inspektor bu-
dowlany taką katastrofę ogłosił to gmina jest zobligowana do zabezpiecze-
nia 7 mieszkań tym 7 rodzinom. My mieszkań komunalnych nie mamy. Pa-
nie  radny z  całym szacunkiem musimy coś zrobić,  żeby coś poszukać. 
Przez ileś lat nie budowało się w gminie żadnego mieszkania komunalne-
go. Uważam, że adaptacja tych pomieszczeń jest bardzo potrzebna.”

Radny Maciej Makowski – „Zgadzam się z Panem burmistrzem. Tylko za 
chwileczkę będzie osądzone, że radny Makowski nie chce budynków ko-
munalnych. Ale mnie chodzi o to, że jeżeli piszemy łączny koszt finansowy, 
to piszemy w przybliżeniu łączny koszt, a nie ten koszt, jaki mamy do wy-
dania. Jeżeli Pan burmistrz podejrzewa, że to ma kosztować 1 mln 300 tyś. 
to w tej rubryce powinien być wpisany realny koszt 1 mln 300 tyś. a zrobi-
my tylko za 500 tyś. z obligacji w tym roku i wtedy jest uzasadnione 2008 
łamane 2011. Ja tak rozumiem planowanie inwestycji.”

Burmistrz Stanisław Gliszczyński – „Jak będzie przeprowadzony przetarg 
na wykonawcę na przeprojektowanie tego budynku to wtedy będziemy zna-
li koszt i wówczas w ciągu roku będziemy wprowadzali te zmiany. Nie ma 
innej możliwości. Oczywiście moglibyśmy wcześniej,  wtedy musielibyśmy 
zwiększyć budżet po stronie dochodów, żeby zabezpieczyć te środki.”

Radny Maciej Makowski – „Na zakończenie jeszcze Panie przewodniczący, 
powtarzając Pana słowa, że uważa Pan wyrzucenie pieniędzy w błoto na 
opracowanie strategii  promocji  za 30 tyś.  Chciałbym, aby Pan burmistrz 
wszedł na naszą stronę internetową Koronowa w strategię naszej gminy, 
gdzie mamy w 2001 r. sporządzony program pod nazwą Turystyka szansą 
rozwoju miasta i gminy Koronowo i chciałbym tylko przeczytać. Jaki był za-
kres prac podczas wykonywania tego programu. Obejmował on: przepro-
wadzono badania  potencjału  turystycznego gminnego Gminy Koronowo, 
badania socjograficzne, przeprowadzono i wykonano inwentaryzację prze-
strzenno-funkcjonalną zagospodarowania turystycznego Gminy Koronowo, 
opracowano marki turystyczne i produkty turystyczne, powstała baza po-
tencjalnych produktów markowych dla potrzeb określonych grup turystów, 
opracowano strategię działań pro turystycznych.. 
Jeżeli już mamy takie badania, to wydajemy kolejne 30 tyś. zł na następne 
badania. A naszą promocją jest turystyka, a na pewno nie przemysł.”

Burmistrz Stanisław Gliszczyński – „Panie radny, jeżeli Pan uważa, że pro-
mocją gminy jest tylko turystyka to tutaj bardzo mocno się różnimy. Promo-
wać nie tylko pod względem turystycznym gminy. Promować należy to, co 
mamy dobrego. Nawet inwestycje. Jeżeli będziemy kończyli halę - 
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widowiskowo-sportową to musimy zadbać również o wizerunek tej nowej 
hali, bo to też będzie promocja dla gminy.”

Radny Tomasz Gordon – „Jako przewodniczący Komisji Finansów chcę po-
informować Wysoką Radę, że projekt tego budżetu był omawiany na po-
szczególnych, merytorycznych komisjach. Jakichś ważniejszych zmian do 
projektu budżetu gminy na 2008 r. do Komisji Finansów, która odbyła się 
wczoraj  nie  wpłynęło.  Te wnioski,  które dotarły zostały rozpatrzone i  na 
możliwość gminy wprowadzone do budżetu na 2008 r.
Komisja Finansów, Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego na wczo-
rajszym posiedzeniu zaopiniowała projekt budżetu gminy na 2008 rok po-
zytywnie przy 1 glosie „wstrzymującym się”.
Stawiam wniosek o zamkniecie dyskusji w tym punkcie porządku obrad.”

Wniosek przeszedł jednogłośnie 20 głosami „za”. 
 
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.

Uchwała Nr XV/148/07 w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2008 
rok podjęta została 18 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących 
się” w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk ogłosił 10 minutową przerwę 
w obradach sesji.
Po przerwie Przewodniczący obrad wznowił obrady. 
Po przerwie w obradach uczestniczy 18 radnych. Nieobecni radni: 
Tomasz Poraziński i Olech Raddatz.

Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 
współpracy  organów  Gminy  Koronowo  z  organizacjami 
pozarządowymi oraz z podmiotami,  o których mowa w art.  3 ust.  3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i 
wolontariacie na rok 2008”.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  „Załącznikiem  do  projektu 
uchwały  jest  program.  Proponuję  nie  czytać  załącznika  projektu 
uchwały.”

Wniosek przeszedł jednogłośnie 18 głosami „za”.
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Projekt uchwały bez załącznika odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Doro-
ta Makowska.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych.

Uchwała Nr XV/149/07 w sprawie przyjęcia „Programu współpracy or-
ganów Gminy Koronowo z organizacjami pozarządowymi oraz z pod-
miotami, o których mowa w art.  3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003  r.  o  działalności  pożytku  publicznego  i  wolontariacie  na  rok 
2008”  podjęta  została  jednogłośnie  18  głosami  „za”  w  głosowaniu 
jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Na salę obrad wrócił radny Olech Raddatz. Obecnych 19 radnych.

Ad.  14.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia 
najniższego wynagrodzenia zasadniczego i wartości jednego punktu 
w tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia pracowników Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Koronowie.

Projekt uchwały odczytał radny Sławomir Marszelski.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radny Sławomir Marszelski – „Czy uchwałę tę będzie wykonywał burmistrz 
Koronowa, a nie kierownik MGOPS tak jak to jest w następnej uchwale, 
gdzie wykonawcą uchwały jest dyrektor ZGKiM?”

Radca prawny Dariusz Grabas – „ W mojej ocenie tutaj nie będzie jakiegoś 
większego problemu z tego tytułu,  czy to będzie wykonanie powierzone 
kierownikowi  MGOPS,  czy  burmistrzowi  jako  organowi  wykonawczemu 
gminy. Nie widzę tu żadnej przeszkody prawnej do podjęcia tej uchwały.”

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Czyli w takiej formie możemy tą 
uchwałę przyjąć i będzie zgodna z prawem?”

Radca prawny Dariusz Grabas – „Tak.”
 
Obrady sesji opuścił radny Ryszard Steinke. Obecnych 18 radnych.
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W głosowaniu udział wzięło 18 radnych.

Uchwała Nr XV/150/07 w sprawie ustalenia najniższego wynagrodze-
nia  zasadniczego i  wartości  jednego punktu w tabeli  miesięcznych 
stawek wynagrodzenia pracowników Miejsko-Gminnego Ośrodka Po-
mocy Społecznej w Koronowie podjęta została jednogłośnie 18 głosa-
mi „za” w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Na salę obrad wrócił radny Ryszard Steinke. Obecnych 19 radnych.
Obrady sesji opuścił radny Piotr Jagielski. Obecnych 18 radnych.

Ad.  15.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia 
najniższego wynagrodzenia i wartości jednego punktu w złotych dla 
określenia  miesięcznych  stawek  wynagrodzenia  zasadniczego 
pracowników  zatrudnionych  w  Zakładzie  Gospodarki  Komunalnej  i 
Mieszkaniowej w Koronowie.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Dorota Makowska.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych.

Uchwała Nr XV/151/07 w sprawie ustalenia najniższego wynagrodze-
nia i wartości jednego punktu w złotych dla określenia miesięcznych 
stawek wynagrodzenia zasadniczego pracowników zatrudnionych w 
Zakładzie Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie pod-
jęta  została  jednogłośnie  18  głosami  „za”  w  głosowaniu  jawnym 
imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Na salę obrad wrócił radny Piotr Jagielski. Obecnych 19 radnych.

Ad. 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia górnych 
stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 
wykonywane  przez  przedsiębiorcę  posiadającego  zezwolenie  na 
prowadzenie  działalności  w  zakresie  odbierania  odpadów 
komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  lub  w  zakresie 
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opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu  nieczystości 
ciekłych. 

Projekt uchwały odczytał Sławomir Marszelski.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radny Sławomir Marszelski – „Czy adekwatna jest tutaj podstawa prawna 
poprzez powołanie art. 6 ust. 7, pkt 2 ustawy o utrzymaniu czystości i po-
rządku w gminie, czy powołanie się na ten przepis jest potrzebne?”

Radca prawny Dariusz Grabas – „To jest podstawa do podjęcia przez Radę 
uchwały,  jest  tu  wyraźne  wskazanie,  że  rada  gminy  określa  w  drodze 
uchwały górne stawki opłat ponoszonych.”

Radny Sławomir Marszelski – „W jakim to jest punkcie?”

Radca prawny Dariusz Grabas –„To jest zmiana redakcyjna 24 w brzmieniu 
ustalonym przez art. 2 pkt  5 lit. a  ustawy o którym mowa w odnośniku 2 
ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o zmianie ustawy o odpadach oraz o zmianie 
innych ustaw. 

Radny Sławomir Marszelski – „Co mówi konkretnie art. 6, ust. 7 pkt 2?”

Tu radca prawny przytoczył zapis z ustawy.

Radny  Sławomir  Marszelski –  „Czy  w  naszej  uchwale  winien  być  ten 
zapis?”

Radca prawny Dariusz Grabas – „Na pewno nie przeszkadza, natomiast 
Burmistrz w oparciu o tę uchwałę będzie wydawał decyzje. Mówiąc w dru-
gą stronę Uchwała de facto też wskazuje te podstawę dla burmistrza dla 
podejmowania w późniejszym terminie decyzji. W mojej ocenie ta podsta-
wa prawna i zastosowanie artykułu tego w niczym tutaj nie wpływa ani w ni-
czym nie narusza ważności tej uchwały.”

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „I nadzór prawny nie zwróci nam tej 
uchwały, nie zakwestionuje jej.”

Radca prawny Dariusz Grabas – „Nie zakwestionuje.”  

Radny Sławomir Marszelski – „Jaka jest opinia komisji branżowej?”
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Radna Danuta Czarnotta – „Komisja Przestrzegania Prawa, Ochrony Śro-
dowiska, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej ten projekt uchwały za-
opiniowała pozytywnie.”

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych.

Uchwała Nr XV/152/07 w sprawie określenia górnych stawek opłat po-
noszonych  przez  właścicieli  nieruchomości  za  usługi  wykonywane 
przez przedsiębiorcę posiadającego zezwolenie na prowadzenie dzia-
łalności w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości  lub  w zakresie  opróżniania  zbiorników bezodpływo-
wych i transportu nieczystości ciekłych podjęta została jednogłośnie 
19 głosami „za” w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad. 17. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Koronowie na 2008 
rok.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk –  „Proponuję  nie  czytać  planu 
pracy Rady na 2008 rok.”

Wniosek przeszedł jednogłośnie 19 głosami „za”.

Radni jednogłośnie 19 glosami „za” przyjęli plan pracy Rady Miejskiej w 
Koronowie na 2008 rok.

Na salę obrad wrócił radny Tomasz Poraziński. Obecnych 20 radnych.

Ad.  18.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia 
planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Koronowie  na 
2008 rok.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Proponuję nie czytać załącznika 
projektu uchwały.”

Wniosek przeszedł 18 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 
się”.

Projekt uchwały bez załącznika odczytał radny Sławomir Marszelski.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak głosów w dyskusji.
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W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.

Uchwała Nr XV/153/07 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Koronowie na 2008 rok podjęta została 
jednogłośnie 20 głosami „za” w głosowaniu jawnym imiennym rad-
nych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad. 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy  Komisji  Finansów,  Budżetu  Rolnictwa  i  Rozwoju 
Gospodarczego Rady Miejskiej w Koronowie na 2008 rok.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Proponuję nie czytać załącznika 
projektu uchwały.”

Wniosek przeszedł jednogłośnie 20 głosami „za”.

Projekt uchwały bez załącznika odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Doro-
ta Makowska.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.

Uchwała Nr XV/154/07 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Finansów, Budżetu Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego Rady Miej-
skiej w Koronowie na 2008 rok podjęta została jednogłośnie 20 głosa-
mi „za” w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad. 20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy  Komisji  Przestrzegania  Prawa,  Ochrony  Środowiska, 
Gospodarki komunalnej i Przestrzennej Rady Miejskiej w Koronowie 
na 2008 rok.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Proponuję nie czytać załącznika 
projektu uchwały.”

Wniosek przeszedł jednogłośnie 20 głosami „za”.
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Projekt uchwały bez załącznika odczytał radny Sławomir Marszelski.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.

Uchwała Nr XV/155/07 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska, Gospodarki komunalnej i 
Przestrzennej Rady Miejskiej w Koronowie na 2008 rok  podjęta zosta-
ła jednogłośnie 20 głosami „za” w głosowaniu jawnym imiennym rad-
nych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad. 21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy Komisji  Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w 
Koronowie na 2008 rok.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Proponuję nie czytać załącznika 
projektu uchwały.”

Wniosek przeszedł jednogłośnie 20 głosami „za”.

Projekt uchwały bez załącznika odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Doro-
ta Makowska.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak głosów w dyskusji.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.

Uchwała Nr XV/156/07 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Koronowie na 
2008 rok podjęta została jednogłośnie 20 głosami „za” w głosowaniu 
jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad. 22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Pomocy Społecznej Rady 
Miejskiej w Koronowie  na 2008 rok.
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Proponuję nie czytać załącznika 
projektu uchwały.”

Wniosek przeszedł jednogłośnie 20 głosami „za”.

Projekt uchwały bez załącznika odczytał radny Sławomir Marszelski.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.

Uchwała Nr XV/157/07 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Zdrowia, Spraw Socjalnych i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w Ko-
ronowie  na 2008 rok podjęta została jednogłośnie 20 głosami „za”  w 
głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad. 23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi.

Projekt uchwały zdjęty z porządku obrad XV sesji.

Ad.  24.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  powiadomienia 
Skarbnika  Gminy  i  Sekretarza  Gminy  o  obowiązku  przedłożenia 
Radzie Miejskiej w Koronowie oświadczenia lustracyjnego.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Dorota Makowska.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.

Uchwała Nr XV/158/07 w sprawie powiadomienia Skarbnika Gminy i 
Sekretarza Gminy o obowiązku przedłożenia Radzie Miejskiej w Koro-
nowie  oświadczenia  lustracyjnego  podjęta  została  jednogłośnie  20 
głosami „za” w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad. 25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

30



Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych 
Gminy Koronowo na rok 2008.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Proponuję nie czytać załącznika 
projektu uchwały.”

Wniosek przeszedł jednogłośnie 20 głosami „za”.

Projekt uchwały bez załącznika odczytał radny Sławomir Marszelski.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.

Uchwała Nr XV/159/07 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profi-
laktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Gminy Koronowo 
na rok 2008 podjęta została jednogłośnie 20 głosami „za” w głosowa-
niu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad. 26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Koronowo na lata 2008 
– 2010.
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Proponuję nie czytać załącznika 
projektu uchwały.”

Wniosek przeszedł jednogłośnie 20 głosami „za”.

Projekt uchwały bez załącznika odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Doro-
ta Makowska.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.

Uchwała Nr XV/160/07 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profi-
laktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Gminy Koronowo 
na rok 2008 podjęta została jednogłośnie 20 głosami „za” w głosowa-
niu jawnym imiennym radnych.
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Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad. 27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XLIV/516/06 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 28 czerwca 2006 r. w 
sprawie  założeń  polityki  oświatowej  prowadzonej  przez  Gminę 
Koronowo.

Projekt uchwały odczytał radny Sławomir Marszelski.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.

Uchwała Nr XV/161/07 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIV/516/06 Rady 
Miejskiej w Koronowie z dnia 28 czerwca 2006 r. w sprawie założeń 
polityki oświatowej prowadzonej przez Gminę Koronowo podjęta zo-
stała jednogłośnie 20 głosami „za” w głosowaniu jawnym imiennym 
radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad.  28.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  zasad 
korzystania ze stołówek szkolnych.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Dorota Makowska.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radny Maciej Makowski – „Czy są już porobione takie wykazy przez dyrek-
torów określające inne osoby mogące korzystać ze stołówki?”

Kierownik Wydziału Oświaty Janina Zakrzewska – „Takie wykazy nie zosta-
ły sporządzone, natomiast ze wzglądu na to, że jeżeli takie osoby się zgło-
szą to w miarę możliwości dyrektor przyjmie do tej stołówki, albo nie, dlate-
go, że nie może przyjmować ponad swoje możliwości organizacyjne. Gdy-
by przyjmowanie większej liczby osób spoza szkoły powodowało koniecz-
ność zwiększenia liczby personelu, to byłoby już naruszenie dyscypliny fi-
nansowej,  dlatego, że jest określony plan finansowy, gdzie są określone 
m.in. kwoty na wynagrodzenia w tym pracowników kuchni i w związku z 
tym jest to uzależnione od możliwości na dany rok szkolny. Dyrektor nie 
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określa, w miarę możliwości może przyjąć. Nie jest to restauracja, która tak 
funkcjonuje jak będą przychodzić klienci.”

Radny Maciej Makowski – „Chciałbym uzasadnić takie moje pytanie. Otóż 
miejski ośrodek pomocy społecznej wykonuje usługi polegające m. in. na 
paleniu w piecu tym osobom starszym i kupowaniu posiłków. Do września 
tego roku posiłki były kupowane w cenie 4 zł w szkołach. Obecnie wprowa-
dzono zakaz jakiś, o którym ja nie wiem, ani te osoby, że nie mogą te oso-
by kupować sobie tych posiłków tańszych za 4 zł i jest ta osoba zobowiąza-
na do kupowania tylko i wyłącznie w domu pomocy społecznej w cenie – 
posiłek 6 zł. Nawet, jeżeli teraz jest cena 4,50 zł,  to tym osobom niejedno-
krotnie bardzo ubogim jest ciężko. Nie dotyczy to posiłków specjalnych jak 
np. chorych na cukrzycę. Wiadomo, oni muszą kupować, bo muszą mieć 
przygotowane specjalne posiłki o odpowiedniej kaloryczności. Ale uważam, 
że pozostali, którzy zwykłe posiłki mogą spożywać powinniśmy im to uła-
twić i  jak najtaniej zapewnić te posiłki.  Dlatego chciałbym, aby Pan Bur-
mistrz przyjrzał się tej sprawie, ile jest takich osób, bo są wiem o tym i czy 
jest szansa, ażeby mogły te osoby ponownie powrócić do stołówek szkol-
nych, co zmniejszy ich koszty.”

Kierownik MGOPS w Koronowie Dariusz Karwat – „Mamy kilka osób, które 
korzystają z formy pomocy, jakim jest donoszenie posiłków. Nie mniej jed-
nak wybór należy do tej osoby skąd ona będzie chciała te posiłki. Przez 
MGOPS w Koronowie, tu posiłek jest w cenie jest 6 zł, czy ze szkoły pod-
stawowej, gdzie posiłek kosztuje, tak jak Pan radny to wskazuje 4 zł z gro-
szami. Nie jest mi wiadomo, aby do jakiegoś określonego okresu osoby po-
bierały posiłek ze szkoły, a następnie z jakichś niewyjaśnionych powodów 
pobierały je z domu pomocy społecznej. Być może jest to spowodowane, 
jak tu Pani kierownik Zakrzewska określiła, że nie we wszystkich przypad-
kach dyrektorzy szkół ze względu na swoje możliwości organizacyjne wyra-
żają zgodę na pobieranie takich posiłków ze szkół. Jeżeli byłoby możliwe 
dogadać się, czy w porozumieniu z dyrektorami szkół spowodować,  żeby 
te posiłki były donoszone ze szkół za niższą cenę, ja jestem jak najbardziej 
za.”

Pan Dariusz Karwat – „Skąd osoba sobie bierze posiłki, czy jest to DPS, 
czy szkoła podstawowa, czy restauracja to jest  sprawa tej osoba, bo ta 
osoba z własnych pieniędzy płaci za te posiłki i nie mnie jest dyktować oso-
bom skąd te osoby mają posiłek pobierać.”

Burmistrz  Stanisław Gliszczyński –  „Nie może stać się tak,  że stołówka 
szkolna stanie się restauracją. Natomiast rzeczywiście, jeżeli będą wolne 
moce przerobowe i będzie można przyjąć te osoby, to ten zapis gwarantu-
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je, że te osoby za zgodą dyrektora będą mogły z tego korzystać. Nie wiem, 
jaki to jest problem, ilu osób dotyczy, trudno mi jest dzisiaj odpowiedzieć, 
ale zgodnie z sugestią Pana radnego rozeznamy sprawę i będziemy mieć 
obraz ogólny. Natomiast nie zdarzyło się tak, że dyrektor odmówił, a mógł 
odmówić i wskazał, że tam tylko musi być brane. Z ust Pana radnego pa-
dło, że tak jak by kierownik MGOPS-u zadecydował o tym, że tylko tam 
można brać,  a  nigdzie  indziej.  Dotychczas  było,  tek,  że  jak  były  wolne 
moce przerobowe, to mogli korzystać z tych obiadów, natomiast teraz nie 
ma takiej możliwości, a przy tym zapisie będzie taka możliwość, bo dyrek-
tor będzie decydował.”

Radna Maria Strąk – „O ile mi wiadomo, to problem jest w tym, że można 
jeść na terenie stołówki  szkolnej,  ale nie można posiłków wynosić,  tego 
problem dotyczy.”

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.

Uchwała Nr XV/162/07 w sprawie ustalenia zasad korzystania ze stołó-
wek szkolnych podjęta została jednogłośnie 20 głosami „za” w głoso-
waniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad.  29.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wydania  opinii 
dotyczącej pozbawienia lasu prywatnego położonego w Koronowie - 
Pieczyskach charakteru ochronnego.

Projekt uchwały odczytał radny Sławomir Marszelski.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.

Uchwała Nr XV/163/07 w sprawie wydania opinii dotyczącej pozbawie-
nia lasu prywatnego położonego w Koronowie - Pieczyskach charak-
teru ochronnego podjęta została jednogłośnie 20 głosami „za” w gło-
sowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad.  30.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  przystąpienia  do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
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dla terenu położonego przy ul. Al. Jana Pawła II w Koronowie. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Dorota Makowska.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radna Danuta Czarnotta – „Poproszę Pana prawnika, aby się wypowie-
dział, czy nie znając opinii dotyczącej pozbawienia lasu charakteru ochron-
nego możemy na tej samej sesji podejmować uchwałę dotyczącą przystą-
pienia do sporządzenia planu zagospodarowania przestrzennego?”  

Radca prawny Dariusz Grabas – „To są dwie uchwały dotyczące tego sa-
mego, ale każda niejako innego zakresu. Rozumiem to w ten sposób, że 
skoro Państwo decydujecie się zaopiniować pozytywnie wyłączenie tego 
lasu z obszaru chronionego to w ślad za tym powinno być powiedziane „b”, 
czyli  podjęcie niejako uchwały, która zobowiązuje burmistrza do podjęcia 
procedury i w ślad za tym burmistrz załączy do wniosku do wojewody za-
równo Państwa opinię odnośnie wyłączenia tego obszaru jak i zamiar zmia-
ny tego obszaru z innym przeznaczeniem i w tym momencie to stworzy 
spójną całość wniosku do wojewody.” 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Tylko decyzja będzie poniekąd do-
piero później, a uchwała jest opiniującą.”

Radca prawny Dariusz Grabas – „Państwa uchwała mówi o tym, że przy-
stąpić do sporządzenia planu. Ona de facto jeszcze w tej chwili nie generu-
je żadnych środków finansowych w tym zakresie. Dopiero, kiedy będzie de-
cyzja wojewody o wyłączeniu tego, to wówczas da możliwość dokonania 
zmian w planie. Jeżeli  wojewoda nie wyłączy to nie będą podejmowane 
czynności faktyczne.” 

Radna Danuta Czarnotta - „Bo jeszcze nie wiadomo, czy wyłączenie bę-
dzie dotyczyło całego obszaru, który jest ujęty w projekcie uchwały, więc to 
spowoduje to, że będziemy musieli podejmować następną uchwałę, która 
w pewien sposób będzie ograniczała ten teren.”

Radca prawny Dariusz Grabas –„Ja tę uchwałę rozumiem w ten sposób, że 
rada gminy pozytywnie opiniuje wniosek o wyłączenie określonego obszaru 
w jakimś celu. Tym celem jest zmiana planu zagospodarowania tego ob-
szaru. Wiadomym jest, że jeżeli wojewoda w jakiś sposób przyjmie stano-
wisko gminy i dokona zmiany to plan będzie wykonany. Jeżeli dojdzie do 
wniosku, że tylko część z tego może wyłączyć wówczas oczywiście będzie 
potrzebne ograniczenie części tej uchwały. Moim zdaniem ten element jest 
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niezbędny przynajmniej do wywarcia może nie tyle nacisku na wojewodę, 
bo wojewoda tylko z punktu widzenia prawa, ale ze względu na kierunek 
działania gminy i charakter ich działań.”

Radny Maciej Makowski – „Chciałbym zwrócić uwagę na niepokojącą dru-
gą część paragrafu drugiego  o treści  „oraz zabudowę indywidualną rekre-
acyjną” ja nie zgadzam się z tym. Uważam, że tam może być funkcja zwią-
zana z rekreacją i turystyka bez żadnej indywidualnej zabudowy.”
Tą działkę za chwileczkę będziemy mieli podzieloną na mniejsze i sprzeda-
wane  indywidualnie  i  wycinka  drzew  się  rozpocznie.”

Radca prawny Dariusz Grabas – „To tak dokładnie zostanie określone w 
decyzji wojewody, jeżeli będzie wyłączał ten obszar to będzie określał jego 
charakter, jaki ma być po tym wyłączeniu. Prawdopodobnie będzie dopre-
cyzowane również w tym zakresie. Natomiast decyzja, co do treści para-
grafu drugiego jak to szczegółowo ma wyglądać, to jest decyzją rady.”

Pani Maria Musiał – „Zapis w tym projekcie uchwały jest dosłownie przepi-
sany ze Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzen-
nego miasta i Gminy Koronowo.  Tam zostało tak uchwalone i tak zapisane, 
że minimum 20% ma być terenu przeznaczonego pod turystykę, natomiast 
pozostały może być pod budownictwo indywidualne rekreacyjne. Ten plan 
można sporządzić tylko i wyłącznie przy zgodności ze Studium uwarunko-
wań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i Gminy Koro-
nowo. Tak, że nie ma tu możliwości, żeby w tej chwili zapisać inaczej, niz. 
to zostało zapisane w studium.”

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Czyli  takiej  poprawki  nie mamy 
szansy wprowadzić?”

Pani  Maria  Musiał –  „Jedyną  zmianę,  jaką  może  wprowadzić,  to  może 
ograniczyć te działania wojewoda wydając zgodę na zmianę obszaru krajo-
brazu chronionego, czy starosta wydając decyzję o lesie ochronnym.”

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk –„Jeżeli chodzi o radę, żeby wprowa-
dzić ewentualnie teraz taką poprawkę, to nie ma takiej możliwości?

Pani Maria Musiał – „Nie ma takiej możliwości, bo nie będzie zgodności ze 
studium.”

Radna Danuta  Czarnotta –  „Jeszcze  raz  się  upewniam.  Ten  cały  teren 
przeszło 40 ha znajduje się w studium?””
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Pani Maria Musiał - „Tak cały teren znajduje się w studium.” 

Radny  Sławomir  Marszelski –  „Panie  burmistrzu,  jeżeli  byśmy  podjęli 
uchwałę o przystąpieniu do sporządzania planu, to realnie, kiedy Pan bę-
dzie zlecał firmie wykonanie planu na to zadanie?”

Pani Maria Musiał – „Ogłoszenie przetargu na wyłonienie urbanisty do spo-
rządzenia planu nie nastąpi  wcześniej  dopóki  nie uzyskamy tych dwóch 
zgód, czyli pozytywnej decyzji starosty i pozytywnej zgody wojewody. Bo 
nie ma sensu podejmować działań i podpisywać umowy z urbanistą, jeżeli 
może ten temat gdzieś zawirować i nie będziemy mogli tego planu sporzą-
dzić.” 
  
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.

Uchwała Nr XV/164/07 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miej-
scowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położo-
nego przy ul. Al. Jana Pawła II w Koronowie podjęta została 13 głosa-
mi „za” przy 7 głosach „wstrzymujących się” w głosowaniu jawnym 
imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad.  31. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie przystąpienia  do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenu „Przy Elewatorze”, położonego w Koronowie.

Projekt uchwały odczytał radny Sławomir Marszelski.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radna Danuta Czarnotta – „Opinia komisji branżowej dotycząca tego pro-
jektu uchwały jest pozytywna.”

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.

Uchwała Nr XV/165/07 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miej-
scowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu „Przy 
Elewatorze”,  położonego  w  Koronowie  podjęta  została  19  głosami 
„za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” w głosowaniu jawnym imien-
nym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.
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Ad.  32.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie przystąpienia  do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenu „Przy szosie”, położonego w Tryszczynie gmina Koronowo.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Dorota Makowska.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radna Danuta Czarnotta – „Ten projekt uchwały komisja zaopiniowała po-
zytywnie.”

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.

Uchwała Nr XV/166/07 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miej-
scowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu „Przy 
szosie”, położonego w Tryszczynie gmina Koronowo podjęta została 
jednogłośnie 20 głosami „za” w głosowaniu jawnym imiennym rad-
nych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad. 32a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gmi-
ny Koronowo do Bydgoskiej Lokalnej Organizacji Turystycznej.

Projekt uchwały odczytał radny Sławomir Marszelski.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.

Radny Maciej Makowski – „Co to jest Bydgoska Lokalna Organizacja Tury-
styczna?”

Sekretarz Gminy Grażyna Chyła – Konecka – „W jakim sensie?”

Radny Maciej Makowski – „Stowarzyszenie, towarzystwo, fundacja, towa-
rzystwo różańcowe?”

Sekretarz Gminy Grażyna Chyła – Konecka – „Nie, jest to organizacja tury-
styczna w rozumieniu przepisów ustawy z 25 czerwca 1999 r. o polskich or-
ganizacjach turystycznych i posiada osobowość prawną.”

Radny Maciej Makowski – „Czyli ma statut również? Jeżeli wejdziemy do 
tej organizacji, czy będziemy musieli również zatwierdzać statut? 
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Sekretarz Gminy Grażyna Chyła – Konecka – „Nie”

Radny Maciej Makowski – „Czyli będziemy tylko członkiem.”

Sekretarz Gminy Grażyna Chyła – Konecka – „Tak.”

Radny Maciej Makowski – „Z jakimi prawami?”

Sekretarz Gminy Grażyna Chyła – Konecka – „W jednym zdaniu to można 
ująć, że większy może więcej. Akurat Bydgoska Organizacja Turystyczna 
ma bardzo dobrą lokalizację. Mieści się w Spichrzu na ul. Grodzkiej i bar-
dzo dużo przejezdnych osób odwiedza tą organizację ze względu na bar-
dzo dobrą siedzibę. Nasze materiały na razie są tam umieszczane na za-
sadzie takiej współpracy koleżeńskiej, że funkcjonujemy tam, żeby zaist-
nieć.  Natomiast  chcielibyśmy to  uregulować w formie  bardziej  legalnej  i 
mieć też inne korzyści, które daje nam przystąpienie do tej organizacji, czyli 
w myśl tej zasady, którą powiedziałam na wstępie, że większy może więcej 
jesteśmy w stanie podłączyć się do pewnych imprez, które są organizowa-
ne przez tą organizację, ponieważ prawa mamy już jako członek tej organi-
zacji  i  imprezy,  które  są  przez  nich  organizowane  my  również  w  nich 
uczestniczymy.”

Radny Maciej Makowski – „A jakie oni do tej pory organizowali imprezy?”

Sekretarz Gminy Grażyna Chyła – Konecka – „Mnie jest trudno dzisiaj od-
powiedzieć na to, bo oni są nowo powołani. My byliśmy miesiąc temu na 
otwarciu siedziby i to jest organizacja nowa, prężna, która ma z tego, co wi-
dzimy bardzo dobrą kadrę i „fajne” rzeczy chce robić. My byśmy chcieli ra-
zem z nimi współpracować, ze względu na to, że jest to Bydgoszcz. Dla 
nas Bydgoszcz jest  najbliższym ośrodkiem, który jest  dużym ośrodkiem, 
odwiedzanym przez bardzo dużo osób z zewnątrz i dlatego uważamy, że 
jest  to  za  niewielkie  pieniądze  dodatkowa  promocja,  choćby  sam  fakt 
umieszczenia materiałów, które posiada nasza gmina u nich w siedzibie.”

Radny Maciej Makowski – „Od kiedy istnieje ta organizacja? 
     
Sekretarz Gminy Grażyna Chyła – Konecka – „Nie umiem odpowiedzieć na 
to pytanie z daty, ale jest to otwarcie nowej siedziby nowych władz. Było to 
miesiąc temu.”

Radny Maciej Makowski – „A od kiedy nasza gmina interesuje się tą Byd-
goska Lokalną Organizacją?”
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Sekretarz Gminy Grażyna Chyła – Konecka – „My się interesujemy od lip-
ca, bo to prowadzi Pani Tazbir, która jest dzisiaj nieobecna. Mnie jest trud-
no Panu dzisiaj odpowiedzieć na takie szczegółowe pytania z racji tego, że 
to Pani Tazbir prowadziła sprawę.”

Radny Maciej Makowski – „Inicjatywa jest bardzo słuszna, jak najbardziej 
będę głosował „za”. Z tym, że miesiąc temu powstała placówka, a Państwo 
mówicie, że oni działają prężnie, a ja pierwszy raz słyszę o Bydgoskiej Lo-
kalnej Organizacji Turystycznej. 
Jakim będziemy członkiem zwyczajnym, nadzwyczajnym, honorowym, bę-
dziemy mieli prawo uczestniczenia w posiedzeniach?”

Sekretarz Gminy Grażyna Chyła – Konecka – „Członkiem zwyczajnym.”

Przewodniczący Rady Grzegorz  Myk –  „Myśmy już  kiedyś  podejmowali 
taką uchwałę o przystąpieniu do innej lokalnej organizacji turystycznej, po-
wiatowej i jakoś do tej pory nic się nie dzieje. Miejmy nadzieję, że w tej or-
ganizacji to „wypali” i będziemy mieli jakąś pomoc i będziemy mogli współ-
pracować i tą naszą turystykę rozwijać wspólnie.”
 
Sekretarz Gminy Grażyna Chyła – Konecka – „Chodzi tu o Kujawsko-Po-
morską Organizację Turystyczną, gdzie została podjęta uchwała 30 marca 
2005 r.  przez Radę w sprawie przystąpienia do tej  organizacji  i  powiem 
szczerze  na  uchwale  to  się  skończyło.  Ponieważ  mimo,  że  wykonanie 
uchwały powierza się Burmistrzowi Koronowa to do dnia dzisiejszego nie 
przystąpiono i nie zrobiono nic, czyli nie dokonano wpisowego i nie opłaco-
no składek. My praktycznie nie przystąpiliśmy faktycznie do tej organizacji. 
Myśmy mieli tylko uchwałę intencyjną o przystąpieniu.”
    
W głosowaniu udział wzięło 20 radnych.

Uchwała Nr XV/167/07 w sprawie przystąpienia Gminy Koronowo do 
Bydgoskiej Lokalnej Organizacji Turystycznej podjęta została jedno-
głośnie 20 głosami „za” w głosowaniu jawnym imiennym radnych.
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad. 33. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.

Burmistrz  Koronowa  Stanisław  Gliszczyński  -  „Panie 
Przewodniczący, Wysoka Rado. Pan Radny Steinke. Kwestia tablic. W 
związku z tym, że czekaliśmy na decyzje Generalnej Dyrekcji dotyczące 

40



umiejscowienia znaków kierujących do naszej Kolegiaty m. in. część tych 
znaków postawiono  odnośnie  Byszewa  natomiast  teraz  chcieliśmy to 
również wskazać jako kierunki  do naszej Kolegiaty jako tego zabytku, 
który chcielibyśmy promować. Połączyliśmy również to, że zamówimy te 
znaki  w  jednym  terminie.  W  związku  z  tym,  że  opóźnia  nam  się 
uzyskanie zgody z Generalnej Dyrekcji podjąłem decyzję o zamówieniu 
tych znaków i w miarę szybkie zamontowanie. 
- Jeżeli chodzi o Krąpiewo likwidacja szyn. Odpowiem na to pisemnie. 
Nie miałem możliwości sprawdzenia, na jakim etapie to jest. Nie jestem 
w stanie dzisiaj konkretnie odpowiedzieć, kiedy i czy będzie to możliwe. 
- Pan Radny Marszelski – Czy przeprowadzono już pierwszą okresową 
ocenę  kwalifikacyjną  pracowników  gminy.  Pierwsza  winna  odbyć  się 
jesienią.  Jakie są jej  wyniki? Pierwsza okresowa ocena kwalifikacyjna 
pracowników  samorządowych  przeprowadzona  została  zgodnie  z 
obowiązującymi w tym zakresie przepisami prawa, regulacje dotyczące 
oceny kwalifikacyjnej wskazywały termin oceny na miesiąc październik 
2007 r.  Ocena taka została przeprowadzona wśród pracowników Urzędu 
Miejskiego  i  zakończyła  się  wynikiem  pozytywnym,  czyli  wszyscy  Ci 
którzy byli otrzymali ocenę pozytywną. 
-  Odnośnie  mieszkańców  Dziedzinka.  Zebrałem  większość  tych 
wniosków, które zostały złożone, o to Pan prosił? Trudno jest mi teraz 
zliczyć. Większość tych pism była kierowana oczywiście do mnie, ale nie 
ja byłem gestorem jak gdyby odpowiedzi i przesłałem je, bo dotyczyły np. 
dróg  powiatowych  przesłałem  je  do  powiatu.  Z  tego,  co  wiem, 
próbowałem uzyskać informację telefoniczną, informacje takie do Pana 
Sołtysa docierały bądź były załatwione w trybie odwrotnym. Również do 
niektórych zadań, które my wykonaliśmy tak wizytację w Mąkowarsku, 
Wierzchucinie  i  Dziedzinku,  również niektóre  te  wnioski,  które  zostały 
złożone przez Pana sołtysa zostały załatwione czy wykonane odwrotnie, 
więc uważałem, że nie ma potrzeby odpowiadania pisemnie, ponieważ 
one  po  kilku  dniach  zostały  wykonane.  Natomiast  rzeczywiście  kilka 
spraw  było  przedstawionych  przez  Pana  Sołtysa  m.  in.  dotyczących 
Domu Kultury i  ja odpowiedzi nie uzyskałem. To znaczy uzyskałem tę 
odpowiedź  od  Pani  Dyrektor  Arlety  Mateji  do  wiadomości,  również 
uzyskał  tą  odpowiedź  sołtys  wsi  Dziedzinek  Jan  Zamora  i  kierownik 
Świetlicy Wiejskiej wsi Dziedzinek Pani Beata Krzysiak, więc nie było to 
bezpośrednie  ode  mnie  pismo,  ale  na  moje  polecenie  Pani  Dyrektor 
przekazała taką odpowiedź na te zapytania czy wnioski,  które zostały 
zgłoszone.  Dotyczy  to  również  wielu  innych  spraw  i  mam  stosowną 
dokumentację. Być może jest coś, o czym nie wiemy, prosiłbym albo po 
sesji  albo  w  najbliższym  dogodnym  dla  Pana  radnego  terminie,  o 
przekazanie  informacji,  na  jaki  wniosek  czy  na  jakie  zapytanie  nie 
uzyskała Rada Sołecka czy Sołtys odpowiedzi. Oczywiście sprawdzę to 
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być  może  gdzieś,  któryś  z  pracowników  zawinił.  Na  dzisiaj  mam 
informację,  że  odpowiedzi  na  wszystkie  wnioski  i  zapytania  były 
udzielone. Jeżeli jest takowa to prosiłbym o taką informację.
-  Jeżeli  chodzi  o  wieloletni  plan  gospodarowania  mieszkaniowym 
zasobem Gminy Koronowo to poproszę Pana Grzegorza Rożka.”

Zastępca  Burmistrza  Grzegorz  Rożek  - „Odpowiem  Szanowni 
Państwo  na  to  pytanie,  bo  ja  się  głównie  tym  zajmuję.  Jestem  też 
przewodniczącym  komisji  mieszkaniowej  i  to  głównie  ja  przyjmuję 
petentów  i  z  nimi  rozmawiam  odnośnie  mieszkań.  Chciałbym 
powiedzieć, że pomimo rotacji, jaka obecnie następuje w mieszkaniach 
to ponad 40 lokali cały czas potrzebujemy, to jest takie minimum, które 
chciałoby się zapewnić naszym mieszkańcom. Chciałbym zaznaczyć, że 
każdy sygnał czy telefoniczny czy pisemny wspólnie z Panem Adamem 
Kęskrawcem  Dyrektorem  Zakładów  Komunalnych  sprawdzamy  i 
patrzymy, czy po prostu to mieszkanie, poddasze strych jest możliwe do 
adaptacji,  czy możemy to w jakikolwiek sposób adaptować, czy wręcz 
przydzielić  komukolwiek na takich zasadach,  że ta  dana osoba sama 
sobie  wyremontuje  dane  mieszkanie.  Myślę,  że  grzechem  byłoby 
powiedzmy takie pustostany tolerować. Dlatego taka decyzja też zapadła 
byliśmy  z  resztą  z  Panem  Burmistrzem  niedawno  w  Hucie.  Są 
pomieszczenia  wolne,  puste  trzeba  to  po  prostu  zagospodarować. 
Oczywiście,  jeżeli  tu  jest  taka  sugestia  i  takie  były  uwarunkowania 
dotyczące pełnej kontroli czy porozumienia z Sołtysem, Radą Sołecką w 
Hucie  to  oczywiście  przed  przydzieleniem,  czy  też  w  trakcie 
przydzielenia na pewno skonsultujemy się z Sołtysem, Radą Sołecką, 
jeżeli  będzie  taka  potrzeba  z  mieszkańcami  Huty.  Oczywiście  w 
pierwszej kolejności będziemy chcieli te mieszkania przeznaczyć dla być 
może  mieszkańców  Huty  bądź  też  jakiś  tam  miejscowości  najbliżej 
leżących.  Jeżeli  nie  będzie  takich  chętnych,  takie  przypadki  też  się 
zdarzają, to będziemy to zagospodarowywali w inny sposób z zewnątrz.”

Pan Sławomir  Marszelski  - „Dziękuję  za  odpowiedź.  Uważam je  za 
wystarczające.  Natomiast  właśnie  miałbym  taką  prośbę  do  Pana 
Burmistrza w przypadku zamiarów jakichś, co do pustych pomieszczeń 
w  Hucie  zwrócić  się  do  Sołtysa  i  do  Rady  Sołeckiej,  bo  pewne 
zobowiązania podjęte przez poprzednie władze w tym zakresie po prostu 
były. Powinna być ta kwestia przedstawiona przynajmniej społeczności 
miejscowości  Huta,  jeżeli  nawet nieuzyskana akceptacja społeczności. 
Dziękuję.”

Burmistrz  Koronowa  Stanisław  Gliszczyński  - „Jeżeli  chodzi  o 
interpelację Pana radnego Ryszarda Steinke właściwie to powinien być 

42



wniosek  bądź  zapytanie  dotyczące  wodociągu  do  Pana  Bujewskiego 
tutaj  obecnego  mogę  tylko  powiedzieć  tyle,  że  inwestycja  była 
realizowana kilka lat bądź może i nawet więcej lat wcześniej. Nie wiem 
dokładnie,  w którym roku,  bo nie mogliśmy do tego dojść.  Nie wiem, 
dlaczego Pan Bujewski nie znalazł się, odmówił, nie chciał,  nie wiem, 
trudno mi jest dywagować na ten temat natomiast mogę powiedzieć tylko 
tyle, że realizacja tamtej inwestycji odbyła się kilka lat temu i po prostu 
nie objęto projektem budowy tego wodociągu, nie wiem czy ze względu 
na odległość czy ze względu na inne sytuacje. Trudno jest mi się do tego 
odnieść. Natomiast mogę powiedzieć, że w związku z tym, że podjąłem 
już  takie  działania  o  czym  informowałem  na  którejś  z  komisji,  że 
będziemy próbowali tam gdzie jest to daleko, gdzie sieć trzeba budować 
kilometr bądź dalej. Jest to droga budowa sieci będziemy próbowali to, 
co  m.  in.  Pan  radny  Szczepiński  pytał  odnośnie  Pana  Szewczyka. 
Będziemy próbowali  dokonywać  pogłębień  tych  studni  ale  mówimy o 
kilkunastu metrach odwiertów  po to żeby z tych wód głębinowych mieć 
możliwość  korzystania  przez  dłuższy  okres  czasu.  Natomiast  koszt 
budowy kilkuset metrów takiego wodociągu to jest kilkadziesiąt tysięcy 
złotych, więc nie stać Gminę na to a koszt odwiertu studni jest ok. 4-5 
tysięcy.  Uważam,  ze  to  są  środki,  które  niewspółmiernie  wpływają  a 
korzystać można z tego prawie tak samo jak z wodociągu. Dlatego takie 
działania  podjęliśmy  w  Glinkach  już  u  Pani,  Stężewskiej,  bo  był  taki 
odwiert dokonany i zamontowana specjalna pompa. Ta rodzina korzysta 
z tego ujęcia. 

Wolę zabrania głosu zgłosił Pan Roman Bujewski.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Przepraszam bardzo, ale w tej 
chwili  mówi Pan burmistrz, a Pan, jeżeli  chce zabrać głos musi na to 
wyrazić  zgoda  Rada.  Proszę  pozwolić  skończyć  wypowiedź  Panu 
burmistrzowi.

Burmistrz Koronowa Stanisław Gliszczyński – „Tak, że podejmę takie 
działania, aby rzeczywiście spróbować rozeznać się czy jest możliwość 
pogłębienia  tej  studni  i  ewentualnie  w  taki  sposób  zaopatrzenia  tego 
gospodarstwa w wodę pitną. 
-  Jeżeli  chodzi  o  zapytania  Pana  radnego  Macieja  Makowskiego,  na 
jakim  etapie  są  prowadzone  negocjacje  z  Portem  Lotniczym  w 
Bydgoszczy poproszę Panią Sekretarz.”

Sekretarz  Gminy Grażyna  Chyła  –  Konecka  - „Jesteśmy w  trakcie 
rozmów, sama w nich uczestniczyłam, od lipca one są prowadzone i tak 
jak wcześnie wskazywaliśmy Panu w odpowiedzi są one wielowątkowe. 
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Głównie  chodzi  o  wątek  umieszczenia  reklamy  Portu  w  Internecie, 
domyślam się, w zamian mamy taką samą formę, czyli możemy umieścić 
na  ich  stronie  i  to  już  ma  miejsce,  bo  jesteśmy  po  projekcie  i  po 
opracowaniu  takiego  baneru.  Jesteśmy  też  na  dalszym  etapie  tych 
rozmów  i  toczymy  teraz  jakby  szczegóły  już  o  współpracy  na  bazie 
umieszczenia  baneru,  czyli  takiego  rolapu  informacyjnego  na  terenie 
bądź hali przylotów bądź w tej części ogólnodostępnej. Mamy wskazane 
lokalizacje  przez  przedstawicieli  Portu.  Tylko  ze  względu  na  brak 
zabezpieczenia  środków w 2007 roku  nie  mogliśmy tego  zrealizować 
fizycznie. Mamy projekty i jesteśmy to teraz w stanie zrobić z początkiem 
roku 2008.
Panie  radny to  nie  jest  zależne  od  nas,  ponieważ tam jest  też  dział 
marketingu, też są ludzie,  którzy jakby zawiadują tą powierzchnią i  tą 
przestrzenią  i  to  nie  jest  tak,  że  ja  mam  kaprys  i  chcę  dzisiaj  coś 
umieścić  i  ktoś  mi  się  zgadza.  Nie jest  tak,  że  nie mamy nic.  Mamy 
projekty, mamy ustalenia, mamy już lokalizację teraz po prostu chcemy 
to zrealizować tak, że to nie jest nic, nic to byśmy mieli gdybyśmy mieli 
gdybyśmy byli na etapie lipca.”

Burmistrz Koronowa Stanisław Gliszczyński - „Jeżeli chodzi o drugie 
pytanie,  czemu  Urząd  Miejski  nie  wydał  kalendarza  na  2008  rok  a 
przydałby  się  chociażby,  dlatego,  że  są  nowe  telefony.  Myślę,  że  z 
nowymi numerami telefonów to my sobie poradziliśmy w jakiś sposób, są 
i na stronie internetowej i są dostępne również w Urzędzie, w nowych 
książkach telefonicznych, dalej cały czas dzwoniąc na stary numer jest w 
dalszym ciągu zapowiedź, że jest zmiana numerów, więc myślę, że to 
jakoś  zabezpieczamy  wszystkie  te  formy.  Natomiast,  jeżeli  chodzi  o 
kalendarze to Urząd nigdy nie wydawał własnego kalendarza, natomiast 
wydawał  tzw.  referencje  firmom,  które  się  zgłaszały,  które  chodziły 
później  po  przedsiębiorcach  po  właścicielach  firm  zbierały  pieniądze 
pokazując list referencyjny, że jest to list podpisany przez Burmistrza, że 
jest to promowane bądź, współfinansowane przez Urząd. Niektórzy do 
tego podchodzili tak, że no dobra jak Urząd dał to my też. Myśmy z tego 
otrzymywali  kilkadziesiąt  kilkanaście  egzemplarzy  tego  kalendarza 
Jednak nie zdążyłem przynieść, bo przyniósłbym i pokazał to, co było w 
zeszłym roku. 1/6 strony to były daty natomiast pozostała część to było 
wykorzystywanie  logo  Koronowa  i  napisu  Koronowo  jako  też  małej 
części a pozostałe to byli tylko i wyłącznie reklamodawcy, więc ta różna 
kolorystyka itd. nie zadowalała mnie. Ja podjąłem taką decyzję, że w tym 
roku  nie  wydaliśmy  żadnego  listu  referencyjnego  dla  takich  firm, 
ponieważ  uważamy,  że  powinniśmy  się  zdecydować  na  to,  aby  w 
przyszłym roku wydać kalendarz pod własną egidą Urzędu po to żeby on 
rzeczywiście  spełniał  wymogi  również  promocyjne  na  zasadzie,  że 
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otwieramy kartkę i mamy piękne zdjęcie z terenu Gminy Koronowo i że 
jest  czytelna  również  możliwość  swobodnego  odczytania  daty,  dnia 
tygodnia  itd.  Uważam,  że „nabijanie kieszeni”  nazwijmy to  prywatnym 
firmom nie było wskazane, dlatego podjąłem taką decyzję i dlatego ten 
kalendarz nie był firmowany prze Urząd Miejski w Koronowie. 
-  Czy  jest  prawdą,  że  brak  wpłaty  na  konto  komitetu  rodzicielskiego 
skutkuje obniżeniem oceny z zachowania? Uiszczanie opłaty na komitet 
rodzicielski  nie  może  mieć  wpływu  na  ocenę  z  zachowania  ucznia. 
Każda  szkoła  posiada  regulamin  ustalania  oceny  z  zachowania. 
Regulamin musi być konsultowany z Radą Rodziców, podlega również 
ocenie  wizytatora  z  Kuratorium  Oświaty.  Przy  czym  przytoczony 
przypadek może być sprawdzony po podaniu nazwy szkoły i nazwiska 
nauczyciela, który czegoś takiego się domagał. Nie ma takiej możliwości, 
w żadnym regulaminie nie może być takiego zapisu, a jeżeli coś takiego 
powstało  to  prosiłbym  o  informację  szczegółową.  Wyciągniemy 
konsekwencje, nie może tak być, nie ma takich możliwości w żadnym 
względzie. 
-  Jeżeli  chodzi  o  utwardzenie  placu  manewrowego  przy  sklepie 
„MARION”. Prowadzimy rozmowy z przewoźnikami, ponieważ nie mamy 
środków.  Wszystko  byłoby  dobrze  gdybyśmy  mieli  środki.  Na  dzień 
dzisiejszy jest to duży plac a utwardzenie kawałka nie wchodzi w grę. 
Musielibyśmy utwardzić całość. Wiem, że były tam prowadzone roboty, 
nawieziony został jakiś piach, Panie Dyrektorze z tego, co wiem i teraz 
nie  ma  ujścia  tej  wody  z  tego  terenu.  Natomiast  na  dzisiaj  mogę 
powiedzieć, że cały czas prowadzimy rozmowy z przewoźnikami, którzy 
mają partycypować również, ponieważ to jest właściwie ich interes. Mają 
partycypować w wykonaniu tego zadania. Być może w 2008 roku uda 
nam się to wykonać. Tego sobie i Państwu również życzę. 
- Wnoszę o zobowiązanie zarządcy ulicy Nakielskiej do usunięcia z niej 
piasku  przy  krawężnikach.  Robią  to  w  stosownych  terminach. 
Oczywiście  chcielibyśmy  dużo  częściej  natomiast  my  nie  możemy, 
ponieważ jest to droga krajowa, nie możemy na to wchodzić z naszymi 
służbami, możemy wejść oczywiście musielibyśmy ich obciążyć, ale oni 
na to oczywiście się nie zgadzają. Wtedy mielibyśmy czyściej na pewno, 
natomiast  stosowne  pismo  wystosujemy,  wyślemy  do  zarządcy  drogi 
poprosimy o jak najszybsze wykonanie. 
-  Wnoszę  o  zainteresowanie  się  wyblakniętym  planem  Gminy,  który 
znajduje się na ścianie budynku przy przystanku PKS. Trudno jest mi 
zająć  się  tym planem,  ponieważ to  jest  prywatny budynek.  Nie  mam 
możliwości. Ktoś kiedyś wyraził zgodę, później tej zgody nie wyraził nie 
bardzo  mam  możliwość  jako  Burmistrz  decydowania  o  tym  czy  tam 
będzie  tak  czy  inaczej.  Być  może  właściciel  będzie  chciał  dokonać 
remontu,  ocieplenia  budynku,  nie  wiem.  Na  dzisiaj  dziękuję  za 
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zauważenie tego, my już na ten temat rozmawialiśmy a właściciel  nie 
jest zainteresowany jakąkolwiek zmianą. 
Myślę, że nie ominąłem nikogo, jeśli chodzi o odpowiedzi.”

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - „Czy tak jest rzeczywiście czy 
wszyscy otrzymali odpowiedzi? 
Chciałby Pan zabrać głos? Czy radni wyrażają wolę na zabranie głosu 
przez pana Romana Bujewskiego?”

Radni  wyrazili  pozytywną  wolę  przy  2  głosach  „wstrzymujących 
się”

Pan Roman Bujewski -  „My nigdy nie to, że nie zgadzaliśmy się  na 
doprowadzenie wody do naszej posesji. Powiem po prostu było tak, że 
do nas było mierzone a do sąsiada nie. O tym nie wiedzieliśmy sąsiad 
skorumpował  wtedy  ówczesną  ekipę,  która  to  wykonywała  czy  to  z 
Gminy to nawet Pan Burmistrz nawet nie wiedział, kto to wykonywał nie 
doszedł do tego. W każdym razie jest  wstyd,  w tej  chwili  jest  sprawa 
taka, że do tego nie dojdziemy, bo ten człowiek już nie żyje. Po prostu 
było  mierzone do nas a do sąsiada została  woda doprowadzona,  on 
skorumpował  ekipę.  Jeżeli  chodzi  o  tą  studnię.  Moim zdaniem,  jeżeli 
byłoby to dobre rozwiązanie można było by na to wyrazić  zgodę, ale 
pogłębienie tej studni byłoby o nie wiadomo ile metrów. Najlepsze moim 
zdaniem byłoby doprowadzenie wodociągu wiejskiego z twego względu 
chociażby patrząc na przykład mojego sąsiada miał swoją studnię kilka 
lat temu jak był radnym doprowadził wodociąg wiejski do swojej posesji i 
kilku sąsiadów też to było do niego kilometr a do mojego sąsiada ok. 2 
km. Jeżeli ze studni, nie wiem czy byłoby to dobre rozwiązanie, nie wiem 
czy by tej wody wystarczyło. Bo w tej chwili woda jest a w każdej chwili 
może się poziom wody obniżyć. To by musieli na ten temat wypowiedzieć 
się fachowcy. Chciałbym jeszcze dodać, że poprosiłbym o odpowiedź na 
piśmie, bo już nie raz składałem ustne rozmowy były i  z tego nic nie 
wynikło.  Za  poprzedniego  Burmistrza  też  rozmawiałem  z  nim  i  nie 
zostało nic posunięte do przodu.”

Burmistrz Koronowa Stanisław Gliszczyński -  „Jeżeli mogę odniosę 
się do tego. To jest ok. 600 m licząc, że zgodnie z projektem, bo trzeba 
by było wykonać projekt do tego, bo na podstawie starego projektu nie 
można  tego  wykonać,  ponieważ  to  przyłączenie  nie  było 
zaewidencjonowane, jakby było to by było zrobione. Sześćset metrów 
razy ok. 100 zł, bo przeprowadziłem konsultację z panem Dyrektorem, to 
jest  60  tyś.  zł.  Ja  w  budżecie  nie  mam  takich  środków,  żeby  to 
przeznaczyć. Jeżeli Państwo wskażecie, zrezygnujemy z jakiś inwestycji, 
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i wskażecie Państwo, że ma być to wykonane, podejmiecie taką uchwałę 
to oczywiście ja ją wykonam. Natomiast na dzisiaj mogę tylko i wyłącznie 
spróbować wykonać to na zasadzie takiej jak zrobiliśmy to w Glinkach, 
gdzie się sprawdziło i  następne, które będę chciał wesprzeć to jest to 
działanie, o które prosił Pan radny Szczepiński dla pana Szewczyka. Nie 
mówimy o pogłębieniu o kilka kręgów tylko o kilkanaście metrów. To są 
odwierty dokonywane w ten sposób, że jest wpuszczana specjalna rura, 
zamontowana odpowiednia pompa, więc myślę, że to działa na zasadzie 
hydroforu czy wodociągu. Nie ma innej możliwości, ponieważ ja takich 
środków nie mam i zastałem sytuację, która nie była przez nas przez tą 
Radę przygotowana.”

Ad. 34. Zamknięcie obrad XV sesji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady 
Grzegorz Myk zamknął obrady XIV sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

Sesja trwała od godziny 10.00 do godziny 16.00.

Koronowo, dnia 15 stycznia 2008 roku

Protokół sporządziła 
Adela Rojek
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